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מערכת הביטחון לוחצת על הדרג המדיני לנצל את המבצע הצבאי לאיתור החטופים כדי 
לרסק את תשתיות חמאס ביהודה ושומרון # גורם ברשות הפלסטינית: אם חמאס עומד 

מאחורי החטיפה – נפרק את ממשלת האחדות # עמ' 2־8

"בדרך למערכה משמעותית"

ליברמן: "מקומם אותי 
שמאשימים את הנערים 

בנסיעה בטרמפים" 

משפחות החטופים 
שומרות על תקווה: 
"אנו מרגישים את 

החיבור של הציבור" 

התפתחות בפרשת רצח שלי דדון ד עמ' 10

כולם שואלים מתי זה יסתיים, אך לאף 
אחד אין תשובה. זה יכול לקרות בכל רגע 
נתון, אך גם יכול להימשך ימים ואולי 
אף יותר. גורמי ביטחון מדגישים כי "עם 
כל יום שחולף, יש התקדמות במישור 
יום שחולף   כל  המודיעיני". במקביל, 

מגביר את החשש לחיי שלושת הנערים.
עמ' 2

אין תשובה
יוסי מלמן

מבצע "שובו אחים" 
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"בדרך למערכה משמעותית"



יובל בגנו 

המבצעית  הפעילות  בצד 
המתהדקת סביב חוליית חוטפי 
שלושת הנערים, והמודיעין הרב 
שנאסף סביב החטיפה ביממות 
הביטחון  במערכת  האחרונות, 
מבקשים מהדרג המדיני להכביד 
תשתיות  על  הלחץ  את  מאוד 
חמאס בגדה כדי למנף את הפעילות 
המבצעית לאיתור החטופים גם 
הארגון  פעילות  נגד  להרתעה 
ביהודה ושומרון בטווח הארוך 

וגם בטווח המיידי.
 מטרת ההכבדה, כך נטען, היא 
למגר את התחזקות חוליות הטרור 

בשעה שצה”ל ממשיך בסריקות באזור חברון,  
במעצרים של מבוקשים ופעילים פוליטיים של 
החמאס, ובעוד השב”כ עסוק במלאכת איסוף 
המודיעין וניתוחו, נפתחה חזית חדשה המסיחה את הדעת: 
הפצת שמועות בלתי אחראיות ברשתות החברתיות. זה 
התחיל ביום שישי בהודעה מפוברקת כביכול בשם דובר 
צה”ל, כאילו שלושת החטופים חולצו “במבצע הרואי”, 
וזה נמשך אתמול בהודעה מפוברקת נוספת, כאילו 
שלושת הנערים נרצחו כבר בעת החטיפה. שתי שמועות 
אלה, שנרקחו במוח חולני, אילצו את דובר צה”ל לצאת 
בהודעות הכחשה ובפנייה נרגשת לציבור לחדול מכך. 
ספק אם זה ייפסק. המרשתת )האינטרנט( כבר מזמן הפכה 

למטוס ללא טייס, בלתי ניתנת לשליטה. 
כולם שואלים מתי זה יסתיים, אך לאף אחד אין תשובה. 
זה יכול לקרות בכל רגע נתון, אך גם יכול להימשך 
ימים ואולי אף יותר. גורמי ביטחון  מדגישים עם זאת כי 
“עם כל יום שחולף, יש התקדמות במישור המודיעיני”. 
במקביל, אפשר  להוסיף כי כל יום שחולף - מגביר את 
החשש לחייהם. בכל מקרה, לדברי המקורות, “הפעם הזו 
שונה מפרשת גלעד שליט”, במובן זה שהפעם השב”כ אינו 
מגשש באפלה ויש לו מידע מודיעיני, אף שעדיין אין לו 
כמובן את הידיעה שתקבע בוודאות אם השלושה בחיים, 

היכן הם מוחזקים ומי הם החוטפים וסייעניהם. 
רק כדי לסבר את האוזן עד כמה תכנון חטיפה הוא 
מבצע מורכב, ולכן גם פיצוחה קשה, תעיד העובדה 
שבינואר השנה עצר השב”כ באזור חברון 20 פעילי חמאס 

שהיו מעורבים בתכנון חטיפה שסוכלה.

ולהגיע  החטופים  את  לאתר  המאמץ  של  המנוע 
לחוטפים הוא הפעילות המודיעינית. השב”כ, שמפעיל 
מודיעין אנושי וגם טכנולוגי )האזנות(, הוא הגורם החשוב 
ביותר בפרשה זו. המאמץ הזה נע בשלושה מעגלי מודיעין 
בתקווה שהמעגלים בסופו של דבר ייסגרו. מעגל אחד הוא 
של מידע מסוכנים וסייענים. מעגל שני הוא חקירות של 
עצורים פעילי חמאס. כאן יש להבחין בין מעצר הדרג 
המבצעי, שיכול אולי גם הוא לספק מידע מודיעיני, ובין 
מעצר הדרג הפוליטי של חמאס בגדה, שתכליתו משולשת 
- ענישה, הרתעה ורצון לרצות את הציבור בישראל. עם 

זאת, למעצר הדרג הפוליטי יש גם מטרה מודיעינית.
לסיום, מילה על ההתנפלות הלא הוגנת של התקשורת 
על המשטרה. במה היה מועיל מפכ”ל המשטרה אם היה 
מקדים שובו לישראל מהכינוס הבינלאומי? המשטרה היא 
גורם שולי בחקירת הפרשה. עד כמה שמרגיזה העובדה כי 
בגלל רשלנות במשטרה עוכב המידע הראשוני על החטיפה 
במשך כמעט שמונה שעות, צריך לזכור שהחוטפים בזמן 
המבצע לא ידעו זאת. הם לא ידעו שעומדות לרשותם 
שמונה שעות. הם ידעו ופעלו מתוך ההכרה כי עליהם 

להיעלם בתוך 20־40 דקות. 

בישיבת הקבינט המדיני־ביטחוני אתמול 
נדונו הצעות לגרש מהגדה פעילי חמאס 
בכירים ולהרוס את בתיהם וגם משרדים 

של הארגון # גורמי ביטחון דורשים למנף 
את המצב ולהרחיב את הפעילות המבצעית 

נגד חמאס גם לרצועת עזה # נתניהו על 
המאמץ לשחרור החטופים: "צריכים להיות 

ערוכים לאפשרות שזה ייקח זמן"

מערכת הביטחון 
לוחצת: לרסק 

תשתיות חמאס 
ביהודה ושומרון

בניגוד לפרשת שליט, הפעם 
השב"כ אינו מגשש באפלה 

ויש לו מידע מודיעיני, אף 
שעדיין אין לו את הידיעה 

שתקבע בוודאות אם 
השלושה בחיים

יוסי מלמן

הדרג הפוליטי 
כמטרה מודיעינית
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נתניהו ויעלון במטה פיקוד מרכז בירושלים, אתמול. "אירוע חמור שיהיו לו השלכות חמורות"  
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מבצע "שובו אחים" // מתרחבת הפעילות נגד חמאס



הפלסטיניות באזור חברון ובצפון 
השומרון, למנוע פיגועים וחטיפות 
נוספות ולהביא לשחרור החטופים. 
מחוץ  אל  לגרש  ההצעות:  בין 
לשטחי יו"ש פעילי חמאס בכירים 
המתגוררים בהם ולהרוס את בתיהם. 
במקביל, ממשיכה מערכת הביטחון 
להעלות בפני שרי הקבינט תרחישים 
לפעילות צבאית נרחבת יותר נגד 

תשתיות חמאס ברצועת עזה. 
הועלו  ועוד  הללו  הרעיונות 
בישיבת הקבינט המדיני־ביטחוני 
בצהריים.  אתמול  שהתכנסה 
בצה"ל ובשב"כ מבקשים להרחיב 
עוד יותר את גל המעצרים בגדה 
האחרונה  השבת  במוצאי  שהחל 
וכלל כ־160 אנשי חמאס וארגונים 
הפרלמנט  יו"ר  גם  בהם  אחרים, 
דוויק,  עזיז  מחמאס,  הפלסטיני 
שנעצר אתמול באזור חברון ואיתו 
עוד כ־50 פעילי חמאס. המעצרים 
נערכו בתיאום מלא עם מנגנוני 
הביטחון של הרשות, שמיודעים 
על כל פעילות מבצעית של צה"ל 
הצעות  A שבשליטתם.  בשטח 
נוספות שהועלו בישיבת הקבינט היו 
סגירת מוסדות חמאס ביו"ש ופגיעה 

במקורות המימון של הארגון.
בין שרי הקבינט ישנה כמעט 
לצורך  באשר  דעים  תמימות 
בהחלשה משמעותית של חמאס 
התהום  למרות  וזאת  ביו"ש, 
הפעורה בנושא בין עמדות שמונת 
חברי הקבינט. "כל אחד מראשי 
המפלגות בקואליציה מבין עכשיו 
יזומה מצד  את הצורך בהחלשה 
ישראל של תשתית חמאס והג'יהאד 
האסלאמי. גם שרי מפלגות המרכז 
רואים בכך צורך השעה לחיזוקה 
של הרשות הפלסטינית ומנגנוני 
הביטחון של אבו מאזן מול עליית 

גורמי הטרור שעלולים להוות איום 
מדיני  גורם  על שלטונו", אמר 

ל"מעריב השבוע".

לקח מהגירוש ללבנון
זאת, ההיבטים המשפטיים  עם 
והמדיניים של גירוש פעילי חמאס 
מרכזיים והריסת בתיהם נבחנים 
בקבינט בכובד ראש. לנגד עיני 
פרשת  נמצאת  והשרים  נתניהו 
גירוש 400 אנשי חמאס ללבנון בימי 
ממשלת רבין ב־1992, שהסתיימה 
בכישלון הסברתי, מדיני ומבצעי 
אותם  כזכור,  לישראל.  מהדהד 
פעילים הקימו מחנה מתוקשר בלבנון 

וחזרו בסופו של דבר לבתיהם.
"לא יהיה גירוש המוני, ולא ליעד 
אחד", הבהיר גורם מדיני בירושלים. 
"הלקחים נלמדו,  אבל ישנם גורמים, 
גם בדרג הפוליטי של חמאס ביו"ש, 
שהשב"כ לא רוצה לראות בשטח 
הפוטנציאל המסוכן שלהם  בשל 
להביא את הגדה למצב של עזה. 
ישראל תהיה חייבת לפעול מול 
הגורמים האלה כדי לסייע לרשות 
הפלסטינית להחזיר את הגדה למצב 

שבו חמאס יפחד להרים ראש".
לאחר סיומה של ישיבת הקבינט 
יצא ראש הממשלה למטה פיקוד 
לקיים  כדי  בירושלים  המרכז 
הגורמים  עם  נוספת  התייעצות 
הביטחוניים. בתום ההתייעצות מסר 
נתניהו הצהרה לתקשורת, שבה רמז 
על החלטות הקבינט להכביד את היד 

על חמאס ביו"ש.
"אנחנו נמצאים בעיצומו של מבצע 
"אנחנו  נתניהו.  הסביר  מורכב", 
צריכים להיות ערוכים לאפשרות שזה 
ייקח זמן. מדובר באירוע חמור שיהיו 
לו השלכות חמורות. אנחנו פועלים 

באופן שקול, אחראי ונחוש מאוד. 
במשימה  מתמקדים  אנחנו  כרגע 
אחת – השבת נערינו שנחטפו. אנחנו 
פועלים גם נגד חמאס. עצרנו יותר 
ממאה פעילים של הארגון וביצענו 
פעולות נוספות שלא ארחיב עליהן. 
זירה  ניסיון לפתוח  אנחנו רואים 
נוספת מעזה. הגבנו בעוצמה ונגיב 
במקרה הצורך בעוצמה גדולה יותר. 
מי שינסה לפגוע באזרחי ישראל 

– ייפגע". 

נתניהו מצפה לגינויים
ראש הממשלה התייחס גם לממד 
המדיני של האירוע וסיפר: "שוחחתי 
עכשיו עם שר החוץ האמריקאי ג'ון 
קרי והערכתי את האמירה התקיפה 
שלו בגנות המעשה הנפשע ובזכותה 
של ישראל להגן על עצמה. עם 
הגורמים  מכל  מצפה  אני  זאת, 
האחראים בקהילה הבינלאומית, 
שחלק מהם ממהרים לגנות אותנו 
בשכונת  מרפסת  סגירת  כל  על 
גילה, שיגנו באופן תקיף ונחרץ את 
המעשה הנפשע הזה. מי שמתנגד 
לטרור צריך לגנות אותו בכל מקום 

שבו הוא מתבצע".
שר הביטחון משה יעלון התייחס 
אף הוא אתמול להקשחת הפעולה 
נגד חמאס ביו"ש: "התחלנו, במקביל, 
מהלך שבו חמאס ביו"ש משלם מחיר 
כבד בנכסיו ובאנשיו. האירוע הזה 

לא יעבור בלי גביית מחיר". 
נשיא המדינה שמעון פרס אמר 
בנאום שנשא במשכנו בטקס חלוקת 
תארים ליחידות מילואים מצטיינות: 
"העוצמה הפנימית שלנו תגבר על 
הפשיעה הטרוריסטית. למחבלים לא 
תהיה תוחלת. הם שליחי רצח ללא 

בשורה, אפילו לבני עמם".
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פרס  וגנץ בטקס בבית הנשיא, אתמול // צילום: מארק ניימן לע"מ

 בכירים ברשות הפלסטינית אמש: 
"אם יתברר שחמאס 

אחראי לחטיפת 
הנערים, זה סוף 

ממשלת האחדות"
יאסר עוקבי, יובל בגנו 

בכירים  פלסטינים  גורמים 
הודיעו אמש כי "במידה ויתברר 
כי חמאס עומד מאחורי החטיפה, 
סכין  נעץ  הארגון  למעשה 
בגבה של ההנהגה הפלסטינית 
הפיוס  ולכן הסכם  ברמאללה, 
בין שתי התנועות הופר ויישקל 

מחדש על ידי הרשות".
לדברי אותם גורמים, חמאס 
השתמש בהסכם עם ראש הרשות 
הפלסטינית, אבו מאזן, כ"מסך 
את  לבצע  לו  שאיפשר  עשן 
החטיפה". הם הוסיפו כי במקרה 
כזה, תפעל הרשות נגד נכסים של 

חמאס בגדה.
והקמת  לבחירות  "מעבר 
ממשלת האחדות, היתה הסכמה 
עם חמאס שהוא יימנע מפיגועים", 
אמרו אותם גורמים, "הבהרנו להם 
שאנו מתמקדים בהתנגדות עממית 
בדרכי שלום, ללא שפיכות דמים 
ושימוש בנשק. אם יתברר שחמאס 
אחראי לחטיפה, זו חציית קו אדום 

ולכן לא נוכל להמשיך בפיוס".
ראש  שוחח  הבוקר  בשעות 
עם  נתניהו  בנימין  הממשלה 

אבו מאזן  ואמר לו: "אני מצפה 
הנערים  בהשבת  לסייע  ממך 
החוטפים.  ובלכידת  החטופים 
משטח  יצאו  מחמאס  החוטפים 
הפלסטינית  הרשות  בשליטת 
וחזרו לשטח בשליטת הרשות", 
הוסיף ראש הממשלה, "ההשלכות 
של השותפות עם חמאס - זה רע 
ורע  רע לפלסטינים  לישראל, 

לאזור".
נתניהו  עם  השיחה  לאחר 
שב אבו מאזן וגינה את חטיפת 
הישראלים.  הנערים  שלושת 
במקביל, הוא גינה גם את התגובה 
של צה"ל, שהביאה להריגת צעיר 
במחנה ג'לזון, וכן את מה שכינה 
"רדיפתם של הרבה חפים מפשע". 
בהודעה שפרסמה לשכתו של 
אבו מאזן נמסר: "יש להפסיק את 
האלימות מכל צד, מאחר שעמדת 
הנשיא היא לפעול למען שחרור 
האסירים על פי המוסכם, ולמען 
כל האסירים עם חתימת הסכם 
סופי" )עם ישראל(". לשכת היו"ר 
של  התקיפות  את  גם  גינתה 
"צה"ל ושל המתנחלים", ומצד 
שני העלתה על נס את הפעילות 
של מנגנוני הביטחון הפלסטיניים 

"למען השקט והיציבות".

אבו מאזן. גינה את החטיפה וגם את פעילות צה"ל בגדה 

רס
יט

רו
ם: 

לו
צי
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פרובוקציה נוספת בהתנחלות הקיצונית

צמיגי עגלה של צה"ל נוקבו ביצהר
בעוד כוחות עצומים של צבא, 
מודיעין ומשטרה פועלים לאיתור 
שלושת הנערים שנחטפו ביום 
חמישי האחרון, יש מי שמוצא 

זמן לפגוע ברכוש צה"ל.
על פי החשד, תושבי התנחלות 
ארבעה  אתמול  ניקבו  יצהר 
צמיגים של עגלה נגררת צבאית 
שהוכנסה ליישוב כדי להעביר 
המאבטחים  לחיילים  אספקה 
את המקום. נפתחה סריקה אחר 

החשודים במעשה.
מדובר צה"ל נמסר: "במהלך 
ביקור של קצין מטה מהחטיבה 
המרחבית שומרון ביישוב יצהר 
הערב, נוקבו גלגלי רכבו. צה"ל 
מסוג  מעשים  בחומרה  רואה 
זה כנגד מפקדי צה"ל וחייליו, 
העושים לילות כימים בשיתוף 

כוחות הביטחון הנוספים בהגנה 
על בטחון תושבי המדינה".

מתחילת השנה נרשמו מספר 
תקריות דומות ביצהר. החמורה 
כאשר  באפריל,  אירעה  שבהן 
תושבי ההתנחלות תקפו והרסו 

מוצב צה"ל ביישוב. רכבו של 
מפקד חטיבת שומרון, אלוף משנה 
יואב ירום, הושחת בשני מקרים 
שונים - פעם אחת בחודש ינואר 

ופעם אחת באפריל.
רפי ג'רבי

הצמיגים המנוקבים של משאית האספקה, אתמול // צילום: דו"צ

רפי ג'רבי

המבצע הצבאי לאיתור שלושת 
גיל־עד  יפרח,  אייל  הנערים, 
שאער ונפתלי פרנקל, שנחטפו 
בליל שישי האחרון, נכנס אתמול 
ליומו הרביעי בפשיטה נרחבת על 

כפרים באזור חברון. 
מניין העצורים הפלסטינים הגיע 
היא  וההערכה  לכ־150,  אתמול 

שהמספר יגדל בימים הקרובים.
המועצה  ראש  העצורים:  בין 
מטעם  הפלסטינית  המחוקקת 
חמאס, עבד אל עזיז דוויג, שמאז 
2006 נעצר לפחות שלוש פעמים 
בגין מעורבותו בפעילות טרור. 
נוספים  בכירים  בנוסף, נעצרו 
שניסו  לאחר  חלקם  בתנועה, 
להימלט מכוחות הביטחון. במהלך 
כיתור אחד הבתים שיגרו לוחמי 
טיל לצורך פתיחת דלת  הימ"מ 
הכניסה. בתוך הבית שהו ארבעה 
פי  על  שנעצרו.  חמאס  פעילי 
דיווחים פלסטיניים, אישה אחת 

נפצעה באירוע. 
ג'נין  בגזרות אחרות - באזור 
ובמחנה הפליטים ג'ילזון בסמוך 
עימותים  התפתחו   - לראמללה 
לבין  הביטחון  כוחות  בין  קשים 
עשרות פלסטינים, שזרקו עליהם 
בלוקים וברזלים. שלושה לוחמים 
נפצעו באורח קל וטופלו במקום. 
על פי דיווחים פלסטיניים, שני 
תושבים נהרגו מאש צה"ל, בהם 
בצה"ל  ה־19.  ערפאת בן  אחמד 
לעבר  חיה  אש  ירי  מאשרים 
המפגינים, שכתוצאה ממנו נהרג 

אחד מהם.
חוששים  בצה"ל  כך,  בתוך 
מהתמשכות הפעילות המבצעית 
ים  ני הפלסטי הכפרים  בתוך 
בגדה. "הלוחמים פועלים בתנאי 
שטח קשים מאוד", הסביר גורם 
צבאי, "והחשש שלנו הוא שככל 
תהא  הפעילות  הימים,  שיחלפו 
וההתנגדות מצד  יותר  מסובכת 
פעילי טרור מקומיים תתגבר – 
כולל שימוש בנשק חם שיש להם 

בכמויות גדולות".
בתום הערכת מצב רחבה שקיימו 
שר הביטחון משה יעלון, הרמטכ"ל 

בני גנץ ובכירים בשב"כ ובמודיעין, 
שנועדה לקבוע את דרכי הפעולה 
גורם  אמר  בפרשה,  הנוספות 
ביטחוני כי "ניסיון העבר שלנו עם 
אירועי חטיפה אינו מעודד, ולכן זה 
מחייב שינוי במדיניות שלנו. עלינו 
משמעי  חד  אולטימטום  להציג 
לארגוני הטרור: 'יש לכם 24 או 48 
שעות להשיב את הנערים, ואם זה 
לא יקרה - ההשלכות להתעלמות 

תהא קשה מאוד'".   
שקיים  נוספת  מצב  בהערכת 
הרמטכ"ל גנץ במטה פיקוד מרכז 
עם בכירי הפיקוד, נבדקה האפשרות 
להעמיק את הפעילות ולהרחיבה 
בדרך  נוספים. "אנחנו  לאזורים 
למערכה משמעותית", אמר גנץ, 
"אנחנו צריכים לראות את המגמות 
ואיך התוכניות באות לידי ביטוי. 
יש לנו מטרה אחת", הוסיף, "להביא 
את שלושת הנערים הביתה ולפגוע 

כמה שיותר קשה בחמאס.
פעילות  את  שיבח  הרמטכ"ל 
כוחות הביטחון ואמר: "אני סבור 
טובה  עבודה  נעשתה  כה  שעד 
מאוד נגד כל מי שמעורב באירוע. 
משטרת ישראל על כל מרכיביה, 
וגם צה"ל באוויר, בים וביבשה". 
בשטח  "יש  הוסיף:  יותר  מאוחר 
נחישות והירתמות למשימה, עד 

שתושלם".
בתוך כך, נמשך הירי מרצועת 
עזה לעבר יישובי הדרום. ארבע 
בין  רקטות קסאם שוגרו בלילה 
ראשון לשני לעבר העיר אשקלון. 
מערכת "כיפת ברזל" יירטה שתי 
רקטות. נזק קל נגרם לאחת הדירות. 
שתי רקטות נוספות נפלו בשטחים 
פתוחים. בתגובה, תקף חיל האוויר 
הרצועה.  ברחבי  יעדים  חמישה 
בהודעה שמסר דובר צה"ל נכתב כי 
שניים מהיעדים היו מוקדי פעילות 
טרור - האחד בצפון הרצועה והשני 
במרכזה. בנוסף, הותקפו שלושה 
יעדים בצפון הרצועה, בהם אתרים 

לייצור ואחסון אמצעי לחימה".
יש לציין כי במערכת הביטחון 
החיסולים  את  להגביר  שוקלים 
הסלמה  של  במקרה  הממוקדים, 
עזה.  עוטף  יישובי  לעבר  בירי 
כזכור, בסוף השבוע חוסל מוחמד 
שהיה  בכיר  טרור  פעיל  עוואר, 

מעורב בירי רקטות לעבר ישראל 
בשנים האחרונות. 

אדם  בני  ארבעה  ועוד:  זאת 
סדר  הפרת  בגין  אמש  נעצרו 

בהפגנה לשחרור הנערים החטופים 
העצורים,  עציון.  גוש  בצומת 
תושבי אחת ההתנחלויות באזור, 

נלקחו לחקירה.

מבצע "שובו אחים" // גל המעצרים מתרחב

אקדח שנתפס במהלך החיפושים בחברון, אתמול // צילום: דו"צ
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כוח צה"ל במהלך סריקות בגזרת רמאללה, אמש // צילום: דו"צ

 ברשות קוראים לקהילה הבינלאומית להתערב במשבר

רה"מ חמדאללה: "להפסיק 
ההסלמה נגד העם הפלסטיני"

יאסר עוקבי

ת  ו ד ח א ה ת  ל ש מ מ ש  א ר
הפלסטינית, ראמי חמדאללה, קרא 
אתמול לקהילה הבינלאומית להתערב 
ולהפסיק את מה שכינה "ההסלמה של 

ישראל נגד העם הפלסטיני".
של  משלחת  עם  בפגישה 
שנערכה  מגרמניה  שמאל  אנשי 
ברמאללה, קרא חמדאללה לחייב 
את  לאלתר  לשחרר  ישראל  את 
העצירים המנהליים הפלסטינים. 
"המעצרים האלה הם בניגוד לחוק 
הבינלאומי", הדגיש חמדאללה. "על 
הקהילה הבינלאומית, בעיקר האיחוד 

האירופי, להתערב כדי שישראל 
תפסיק את ההסלמה נגד בני עמנו, 
האסירים  של  חייהם  את  להציל 
השובתים רעב זה 54 ימים, ולחייב 

את ישראל לשחררם ללא תנאים".
דובר חמאס בחו"ל, חוסאם בדראן, 
כינה את מעצר חברי הפרלמנט של 
הפרלמנט  יו"ר  ובראשם  חמאס, 
ומעשה  דוויק, "פשע מדיני  עזיז 
לגינוי  הראוי  ציוני  פיראטיות 
של כל מדינות העולם החופשי". 
מקורות פלסטינים דיווחו אתמול כי 
צה"ל פשט שלשום בלילה על כמה 
אגודות צדקה המשמשות את חמאס 
ואת הג'יהאד האסלאמי בצפון הגדה.
חמאס  מטעם  הפרלמנט  חבר 

ברצועה, מושיר אל־מסרי, הכריז 
לשלושת  ערך  "אין  כי  אתמול 
החיילים החטופים אל מול חייהם של 
5,000 אסירים פלסטינים הכלואים 
בישראל. חמאס מברך על כל ניסיון 

להביא לשחרור האסירים".
 אל־מסרי הזהיר את ישראל מפני 
גירוש בכירי הארגון מהשטחים, וטען 
כי הצעד עלול להביא לתוצאות 
קשות. הוא הוסיף כי "כל חטיפת 
הוא  החיילים הישראלים בחברון 
סיפור ישראלי, שאף ארגון פלסטיני 
לקח אחריות עליו. בזמן הזה, יש 
הפלסטינית  העמדה  את  לאחד 
הביטחוני,  ולהפסיק את התיאום 

שנחשב לבגידה, עם הכיבוש". 

 גל ביקורים אצל משפחות החטופים
השר ליברמן: "אסור  
להאשים את הנערים 

בנסיעה בטרמפים"
יובל בגנו, אריק בנדר

שר החוץ ויו"ר ישראל ביתנו, 
אביגדור ליברמן, השוהה בימים 
אלה בביקור בכמה ממדינות 
אפריקה, יצא אתמול נגד השיח 
הציבורי סביב סוגיית הנסיעות 
יו"ש,  תושבי  של  בטרמפים 
בעקבות  מחדש  שהתעורר 

חטיפת שלושת הנערים.
ותר  י מקומם  דבר  ן  "אי
מלהאשים את הצעירים הללו, או 
את משפחותיהם, שהחטיפה קרתה 
משום שבחרו ללמוד בישיבה בגוש 
עציון או מכיוון שהעזו לתפוס 
תחבורה  אין  בו  במקום  טרמפ 
ציבורית שזמינה בכל עת", אמר 
ליברמן, "לפי אותו הגיון, אפשר 
בערב  שבאו  אלו  להאשים  גם 
ליל הסדר למלון פארק בנתניה 
או את אותם אמריקאים שעבדו 
במגדלי התאומים, שהם האשמים 

בהירצחם". 
יו"ר הבית היהודי, השר נפתלי 
בנט, ביקר אתמול בישיבות בהן 
חברון"  "שבי  החטופים,  למדו 
ו"מקור חיים", ונפגש עם חבריהם. 
"המחבלים שמחזיקים כרגע את 
הבנים שלנו צריכים לדעת שאם 
תיפול שערה מראשם של הילדים, 
אנחנו נרדוף ונשיג כל מי שהיה 
מעורב באופן ישיר או בעקיפין 
בתכנון, בעידוד ובביצוע מעשה 

החטיפה", אמר בנט.
גם נשיא המדינה, ראובן )רובי( 
"מקור  בישיבת  ביקר  ריבלין, 
חיים" שבקיבוץ כפר עציון ואמר 
לתלמידים: "לא כך דמיינתי את 
ביקורי הראשון בגוש עציון עם 
בחירתי. היום אני בא לכאן לחבק 
ולהתפלל יחד אתכם על הבנים 
שלנו, החברים שלכם. הלב של 
כולנו נשבה יחד עם אייל, גיל־

עד ונפתלי".
חברת הקבינט ויו"ר התנועה, 
שרת המשפטים ציפי לבני, ביקרה 
בביתו של נפתלי פרנקל בנוף 
איילון ואמרה בצאתה: "פגשתי 
משפחה אמיצה, מעוררת כבוד 
והערכה. אלה הבנים של כולנו 
ולא חשוב אם הם מתל אביב או 

מטלמון".
מראש  הגיע  דומה  מסר 
האופוזיציה ויו"ר העבודה, ח"כ 
בבתיהן  הרצוג, שביקר  יצחק 
ויפרח:  פרנקל  המשפחות  של 
נמשכת,  בטרור  "המלחמה 
וברגעים כאלה שמים בצד את כל 
המחלוקות הפוליטיות ומגבים את 
כוחות הביטחון שעסוקים בעבודת 
עומק אינטנסיבית כדי להחזיר את 

הילדים". 
חברי   40 כ־ של  משלחת 
המבקרת  מצרפת  פרלמנט 
בישראל ערכה במפתיע ביקור 
בבית משפחת פרנקל. "לבנו מלא 
תפילה, הערכה ואהבה כלפיכם 
אותנו",  מחזק  שלכם  והחיוך 
אמרו חברי המשלחת להוריו של 
הצעיר החטוף,  "לצערנו, הציבור 
הצרפתי מתעניין יותר במונדיאל 
מאשר באירוע החטיפה". אמו של 
נפתלי, רחלי, אמרה למבקרים: 
"גם הבן שלי רצה לראות את 

המונדיאל". 
לי  ו י ח"כ  הכנסת,  "ר  ו י
את  )הליכוד(, פתח  אדלשטיין 
ישיבת המליאה הראשונה מאז 
אירוע החטיפה והתייחס לאשפוזה 
בישראל של אשת ראש הרשות 
עבאס:  אמינה  הפלסטינית, 
"ברגעים שבהם נחטפו הנערים, 
אשתו של יו"ר הרשות אושפזה 
בישראל לצורך ניתוח מורכב. 
בעוד  סמלי.  מאוד  זה  לטעמי 
אנחנו מקדשים את החיים, אויבינו 

מעריצים את המוות".

חייל צה"ל בפעילות בחברון, אתמול לפנות בוקר // צילום: פלאש 90



משה כהן, 
גלי מרקוביץ�סלוצקר

בבתי משפחות הנערים החטופים: 
גילעד שאער בטלמון, אייל יפרח 
באלעד ונפתלי פרנקל בנוף איילון, 
חיכו גם אתמול בדריכות לבשורה 

המיוחלת.
נמשכו  היום  שעות  כל  לאורך 
הביקורים של בני משפחה, חברים, 
שכנים ופוליטיקאים. בין המבקרים 
אתמול היו השרים שי פירון (יש עתיד) 
ועמיר פרץ (התנועה), יו"ר האופוזיציה 
ח"כ יצחק הרצוג (העבודה), והח"כים 
פאינה קירשנבאום (ישראל ביתנו) 

ויריב לוין (הליכוד ביתנו).
את  נדע  שבסופו  תהליך  "יש 
האמת", אמר הרצוג. "האזור מאוד 
נפיץ וצריך לנטרל אלמנטים נפיצים 
ביטחון  גורמי  עם  פעולה  ולשתף 

פלסטיניים".
בין מי שהגיעו לעודד הייתה גם 
אסתר פולארד, רעייתו של המרגל 

ג'ונתן פולארד, שביקשה לחזק את 
ידיהן של המשפחות. "ג�ונתן מאוד 
ושואל איך הם מרגישים",  דואג 
אמרה. "הוא שלח אותי למשפחות. 
הוא מתפלל למען שחרור החטופים 

מתוך הגיהנום שבו הוא נמצא".

"מחכה להגן עליך"
"אני מחכה לעטוף אותך בטלית, 
בברכת הכהנים על הטלית, ולהגן 
עליך", כך מירר בבכי אופיר שאער, 
אביו של גיל�עד. מאז חטיפת בנו יצא 
אתמול האב בפעם הראשונה מביתו 
שבטלמון כדי למסור את ההודעה 

המרגשת.
"אומרים לנו שאנחנו משדרים 
עוצמה, אבל אני חייב להגיד לכם 
אמר.  מכם",  באה  הזו  שהעוצמה 
"תמשיכו להתפלל, לחזק אחד את 
הביטחון  כוחות  ולחזק את  השני 
ימים  שעושים  ישראל  וממשלת 
כלילות למען ילדינו", הפציר האב. 
הוא הדגיש את תחושת האחדות: 

"אנו מרגישים את החיבור של כל 
הציבור. היו אצלנו נציגים של כל 
הקשת הפוליטית וכולנו מאוחדים. 
אנחנו סומכים על גיל�עד, שיש לו 
אמונה חזקה וכוח גדול. אני מתפלל 
כאן  אותם  שנראה  עולם  לבורא 

לצדנו במהרה".

מאמינים בני מאמינים
גם אורי יפרח, אביו של אייל, פנה 
על  רבה  "תודה  נרגש.  לתקשורת 
החיבוק הנפלא", אמר. "אנו מאמינים 
שהאיחוד הגדול של העם מחזק את 
הילדים. אנו קוראים לעם להמשיך 
להיות מאוחד. אנחנו מאמינים בני 

מאמינים". 
אייל,  של  אמו  איריס,  רעייתו 
הוסיפה: "אני מתחננת מעמקי לבי - 
תמשיכו להתפלל. אייל שלנו, אנחנו 
אוהבים אותך. תחבק חזק את גיל�עד 
ואת נפתלי. הלב שלנו קרוע, שבור 

ומאמין".
הדריך  הוא אדם מדהים,  "אייל 

בתנועה שנתיים וחצי חניכים מכיתות 
ג'�ה'. הוא אדם סוחף, כריזמטי. את 
כל ההצגות בסניף הוא הרים, יודע 
לשחק, לנגן ולשיר", סיפרה נועה, 
קומונרית מסניף עזרא, תנועת נוער 

דתית�לאומית.

מתח ודמעות
חזקה,  מאוד  נפתלי  של  "אמא 
אבל בחדרי חדרים יש הרבה מתח 
ודמעות", סיפר ישי פרנקל, דודו של 
נפתלי, אחד החטופים. "השמועות 
הפסקנו  אבל  לרוץ,  ממשיכות 
מקצוע  אנשי  מגיעים  להתרגש. 
מהיישוב ומהמועצה האזורית גזר. 
אנחנו מנסים לשמור על נורמליות. 
וצריך, לאחר  סוגיה חשובה  זוהי 
הנוער  עם  לשבת  ייגמר,  שהכל 

ולדבר על הנושא".
היום בחמש אחר הצהריים ייצאו 
אלפי חניכי תנועות הנוער לצמתים 
בכל הארץ עם דגלי המדינה ויביעו 

הזדהות עם שלושת החטופים.

  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 617.6.2014

  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 17.6.2014

אורי ואיריס יפרח, הוריו של אייל. "הלב שלנו שבור ומאמין"  

אסתר פולארד בטלמון. "ג�ונתן שלח אותי" // צילום: אבשלום ששוני

מתח עצום בבתי המשפחות

מנסים 
להתעלם 
משמועות 

ומתפללים 
לבשורה

זרם המבקרים אל בתי משפחות החטופים 
אינו פוסק לרגע  פוליטיקאים, שכנים, 

חברים וקרובים מגיעים לחזק את ידיהם של 
ההורים והאחים, שמנסים לשמור על 

אופטימיות ולהדוף את השמועות המרושעות 
 אורי יפרח, אביו של אייל שנחטף: "תודה 

רבה על החיבוק הנפלא. אנחנו מאמינים 
שהאיחוד של העם מחזק את הילדים"
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 פנייה מיוחדת של הכנסת

הוועדה לזכויות 
הילד למזכ"ל האו"ם: 

סייע להשיב את 
שלושת החטופים

אריק בנדר

לזכויות הילד, ח"כ אורלי  יו"ר הוועדה 
לוי־אבקסיס )הליכוד ביתנו(, פנתה אתמול 
במכתב למזכ"ל האו"ם באן קי מון בקריאה 
לפעול בדחיפות להחזרת הנערים החטופים 

לבתיהם בשלום.
במכתבה מציינת ח"כ לוי־אבקסיס כי אירוע 
החטיפה מדגיש, בין יתר הדברים, את "שבירת כל 
הכלים ההומניטריים והפגיעה הבוטה בזכויותיהם 
של הילדים בישראל לחיות את חייהם בבטחה, 
וללא חשש לחייהם. שכן אין מדובר בלוחמים וגם 
לא בחלק ממהלך הקרב, אלא בשלושה נערים 
צעירים אשר בימים אלה אמורים היו לשקוד על 
בחינות הבגרות ולהעביר את זמנם בין לימודים 

בבית הספר לשהייה בחיק משפחותיהם".
לוי־ עוד  כותבת  האו"ם  למזכ"ל  בפנייתה 
"כמי שעומד בראש ארגון האומות  אבקסיס: 

המאוחדות, אני מצפה ממך לפעול בהתאם לאמנה 
הבינלאומית של האו"ם לזכויות הילד, הקובעת 
כי 'כל המדינות החברות ינקטו צעדים מתאימים 
במישור הלאומי, הדו־צדדי והרב־צדדי על מנת 
למנוע חטיפה, מכירה או סחר של ילדים לכל 
מטרה או בכל צורה שהיא'. כמו כן, האמנה לזכויות 
הילד קובעת כי 'המדינות החברות מקבלות על 
עצמן לכבד ולהבטיח כי יכובדו כללים של חוק 
הומניטרי בינלאומי החלים עליהן במצבים של 

מאבק מזוין והנוגעים לילד'".
בתוך כך, 20 חברי הפרלמנט האירופי מ־15 
מדינות קראו אתמול לשחרורם של שלושת 
הנערים החטופים. הם חתמו בבודפשט על הצהרה 
משותפת שבה נכתב: "אנחנו תומכים בזכות 
של ישראל להגן על אזרחיה מפעילויות טרור 
ומלחמה. זוהי תפקידה של כל מדינה ריבונית. 
שלושת  חטיפת  את  בחריפות  מגנים  אנחנו 
הנערים ודורשים מהרשות הפלסטינית לפעול 

בצורה אקטיבית להחזירם".

  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 17.6.2014

  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 17.6.2014

אורי ואיריס יפרח, הוריו של אייל. "הלב שלנו שבור ומאמין"  

אסתר פולארד בטלמון. "ג׳ונתן שלח אותי" // צילום: אבשלום ששוני

במשכן הכנסת נערכה אתמול תפילה מיוחדת לשלום הנערים החטופים 
בהשתתפות יו"ר הכנסת יולי אדלשטיין, שעבר לפני התיבה, השרים יאיר 
שמיר )הליכוד ביתנו( ואורי אריאל )הבית היהודי(, יו"ר האופוזיציה יצחק 

הרצוג )העבודה( ושורה של חברי וחברות כנסת. המתפללים קראו פרקי תהילים, 
וח"כ יצחק וקנין )ש"ס( תקע בשופר

כתב: אריק בנדר  צילום: דוברות הכנסת

תפילת הח"כים
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כאשר הרשויות או המקורות המהימנים לא 
מספקים מידע, הרשת הופכת לקרקע פורייה 
לשמועות. אנשים שמנסים למשוך תשומת 
לב מפברקים שמועות ומפיצים אותן ברשת. הרשת 
החברתית, שאינה מוזנת במידע מהמקורות הרשמיים, 

הופכת לרוח הנושאת את השמועות לכל עבר.
העמימות והחשאיות שקיימות כדי לסייע לגורמי 
הביטחון הופכות את רוח השמועות לסערה שמחייבת 
את הגורמים בהתייחסות. במקום להתרכז באירוע, 

מתעסקים בהכחשות של השמועות השונות.
השמועות מאלצות את התקשורת והרשויות לבלום 
את רעשי השווא. פרסום שמועות מחבל בתפקוד 
כוחות הביטחון, בניסיונם לאתר את החטופים, ולא 
רק מבלבל את הציבור, אלא אף יכול לעלות בחייהם 
של הנערים. חשוב לתת על כך את הדעת ולהסיק 

מסקנות להמשך.

היכולת לשרוד, כפי שהסביר דרווין, היא ביכולת 
ההסתגלות לסביבה המשתנה. אי אפשר לעצור את 
השינוי של הסביבה. המערכת הביטחונית, המשפטית 
ורשויות האכיפה צריכות להסתגל למציאות שבה יש 
רשת והיא קובעת את סדר היום הציבורי. יש שלטונות 
ביטחון  הכותרת  תחת  מסוימות,  שבסיטואציות 
המדינה, מנתקות את הרשת. אבל ענישה לא תוכל 
למגר את הבעיה, כפי שלא הצליחו למנוע באכיפה את 
השימוש הפיראטי בשירים ובסרטים ברשת. הפתרון 
נמצא בהבנת המציאות החדשה והתאמת המערכת 
למציאות הנוכחית. יש לפעול בפן החינוכי�הסברתי 

ולא במלחמות.
חוכמת ההמונים מאפשרת כלים שבאמצעותם 
המון יכול לפעול בסינרגיה וליצור אינטליגנציה 
קולקטיבית גבוהה יותר המאפשרת לכולנו כגוף אחד 
להתמודד עם המציאות החדשה. עלינו להבין שהעידן 
שבו לשליטים היה כוח בלתי מוגבל להשליט סדר - 
נעלם מן העולם. כלי התקשורת מונעים כיום לפי מה 
שקורה ברשת. במציאות כזו עלינו, כאזרחים, לקחת 
אחריות, להבין שהעתיד שלנו ושל ילדינו הוא בידיים 
שלנו ולהבין את יכולת ההשפעה של כל אחד ברשת, 
על כל המשמעויות הנובעות מכך. אם זה יקרה, נוכל 
להנהיג את המציאות של כולנו יחד למקום אחר. אם 

נרצה או לא, ניאלץ לאמץ כללי משחק חדשים.

הכותב הוא מרצה לפילוסופיה באוניברסיטת 
בן�גוריון ומומחה לחוכמת ההמונים

מניתוח השיחה עולה כי המטלפן 
לחש מחשש שייתפס, והמוקדן 

התקשה לקלוט את דבריו ד עוד 
נמסר כי 30% מהפניות באזור 

יו"ש הן ממטרידים # לאחר 
השיחה שררה במוקד תחושה 

ש"משהו לא בסדר" ובוצעו 
בדיקות נוספות

מוקדן המשטרה לא 
הבין שמדובר בחטיפה 

בגלל איכות השמע

כאשר הרשויות לא 
מספקות מידע, הרשת 
הופכת לקרקע פורייה 

לשמועות. הרשת 
החברתית הופכת לרוח 

הנושאת את אותן שמועות 
לכל עבר

ד"ר חגי פולקמן

באין מקור 
מהימן

  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 817.6.2014

  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 17.6.2014

אבירם זינו, אלון חכמון

שערכה  ראשוניות  בדיקות 
המשטרה להקלטת השיחה שביצע 
אחד משלושת הנערים החטופים 
למוקד 100 של המשטרה, מעלות 
ירודה  הייתה  כי איכות השמע 
מאוד, באופן שלא אפשר למוקדן 
להבין באופן חד
משמעי כי מדובר 

באירוע חטיפה. 
רקע  על  בוצעו  הבדיקות 
ההאשמות הקשות שהופנו למשטרת 
ישראל, לאחר שפורסם כי השיחה 
שיזם הנער למוקד החירום לא טופלה 
– מכיוון שחשבו שמדובר במתיחה.    

הרכב שככל הנראה שימש לחטיפה והתגלה לאחר שנשרף // צילום: רויטרס

מבצע "שובו אחים" // נבדקה קלטת השיחה עם החטוף
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  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 17.6.2014

  יום ג | יט בסיון תשע״ד | 17.6.2014

שוב גל שמועות שקריות: 
"החטופים אינם בין החיים"

מרתון דיונים בוועדת 
הפנים של הכנסת לאישור 

חוק הזנת אסירים בכפייה

נועם אמיר, אלון חכמון

דובר צה"ל נאלץ לפרסם אתמול הודעת הכחשה לגל 
נוסף של שמועות, שרץ ברשתות החברתיות וברשת 
הוואטסאפ, ולפיו שלושת הנערים החטופים, אייל 
יפרח, נפתלי פרנקל וגיל־עד שאער אינם בין החיים.

בהודעה השקרית שהתרוצצה ברשת נכתב: "בצער 
רב התקבלה כעת הידיעה המרה מפי כתבים, כשעדיין 
חל צו איסור פרסום חלקי, על מותם של שלושת 
החטופים בידי שני המחבלים שחטפו אותם מיד לאחר 
חטיפתם. מפי הגורם: שלושת החטופים נלחמו עם 
הערבים מיד לאחר החטיפה ונורו באופן מיידי מתת־

מקלע שהיה ברשותם. במכונית השרופה התגלו שרידי 
קליעים וכיפות שרופות".

בלילה,  "אתמול  עוד:  נאמר  הכוזבת  בהודעה 
בפשיטות שערכו צה"ל לתוך בתי הערבים בחברון, 
נתפסו שני המחבלים שרצחו ומבחינת צה"ל הפרשייה 
הגיעה כמעט לסיומה. רק מנסים כעת למצוא את 
גופות הנערים. ברגעים אלו ממש הגיע הרב חנניה 
צ'ולק לבשר את הבשורה המרה, בליווי קצינים כאן 
באלעד בבית משפחת יפרח. הי"ד. )זו הסיבה, אגב, 
לכך שצה"ל נכנס אתמול בלי לפחד לירות בתוך בתי 
הערבים כאשר ידעו כבר כי לא יוכלו בטעות לפגוע 
בנערים(. במקביל, מי ששמע אתמול את צחי הנגבי 
שמע אותו פולט כי הסיפור מאחורינו ולא יקבלו 

בתמורה לחטיפה מחבלים".
ההודעה הגיעה גם לבית משפחת שאער. דובר 
היישוב טלמון מסר ל"מעריב השבוע": "הדברים אינם 
נכונים. לצערנו, אנשים מרושעים מפיצים דברים 

קשים וזה מגיע למשפחות ופוגע בהן".
הודעת  גל השמועות אילץ את צה"ל להוציא 
הכחשה שבה נאמר: "דובר צה"ל מבקש להבהיר כי גל 
השמועות שפורסם בשעות האחרונות בהקשר לגורל 
הנערים החטופים אינו מבוסס ואינו אחראי. המידע 
המהימן והמבוסס היחיד הוא זה שיוצא מדובר צה"ל 
ובקולו. דובר צה"ל קורא לציבור לנהוג באחריות ולא 

לקחת חלק בקידום שמועות בלתי מבוססות".
מדובר בגל שמועות שני: בסוף השבוע השתוללה 
חרושת שמועות בעקבות החטיפה, שהייתה עדיין תחת 
איפול תקשורתי, ובהן גם הודעה כי בסיומו של מבצע 
חילוץ צבאי הושבו החטופים בשלום. במשטרה מסרו אז 
כי אין בכוונתם לפתוח בחקירה כדי לגלות מי עומד 
מאחורי הפצת ההודעות השקריות, אולם הגל השני 
מעורר סערה גדולה בעיקר ברשת ועושה רושם שגם 
לציבור נמאס מאותן שמועות שנובעות ממניעים של 

חוסר אחריות.
גם הנשיא הנבחר ראובן ריבלין פנה אל הציבור 
וביקש לא להקשיב לשמועות, ואילו יו"ר האופוזיציה 
יצחק הרצוג אמר: "או שמדובר בארגון טרור שגם 
ביצע את החטיפה וגם מנהל לוחמה פסיכולוגית, או 

שפסיכופטים מפיצים את השמועות הללו".

אריק בנדר

ועדת הפנים של הכנסת החלה אתמול במרתון 
דיונים בן יומיים לקראת אישור בקריאה שנייה 
ושלישית של חוק ההזנה בכפייה של אסירים. 
במסגרת זו מקיימת הוועדה, בנוהל חריג, ארבעה 
השנוי  החוק  של  קידומו  לשם  רצופים  דיונים 
במליאה  ראשונה  בקריאה  במחלוקת, שאושר 

בשבוע שעבר ברוב של 29 מול 19.
בתחילת הדיון הציגה יו"ר ועדת הפנים, ח"כ מירי 
רגב )ליכוד ביתנו(, את ההצעה שאושרה בקריאה 
ראשונה והסבירה כי שביתות הרעב של האסירים 
הביטחוניים נועדו ליצור תסיסה בבתי הכלא ולערער 

על סמכות שירות בתי הסוהר. 
"חומות הכלא אינן מפרידות בין טרור אלים לבין 
טרור בשיטה של שביתות רעב", אמרה רגב. היא 
הדגישה כי תקיים דיון מהיר בסעיפי החוק ולהביאו 
לאישור הוועדה כבר ביום שני הקרוב. "באופן אישי 
אני סבורה שיש לאפשר לאסירים שובתי רעב לא 
לאכול אם זה רצונם, אפילו עד מוות", הוסיפה, "אבל 

כחברת קואליציה עליי להעביר את החוק".

"למנוע לחץ על ישראל"
בין רגב לבין ח"כ חנין זועבי )בל"ד(, המתנגדת 
להצעת החוק, התפתחו חילופי דברים קשים. בשלב 

מסוים קראה ח"כ זועבי לעבר השר לביטחון הפנים, 
יצחק אהרונוביץ': ''אנחנו לא סומכים עליך'', ובתגובה 
צעקה רגב: ''את בוגדת, מגיע לך להיענש ולא להיות 

כאן".
אהרונוביץ' הסביר את ההיגיון שמאחורי החוק בכך 
שהוא מכוון "למנוע מהאסירים הביטחוניים להפעיל 

לחץ על מדינת ישראל באמצעות שביתות רעב". 
לדבריו, אחת המטרות של שביתות הרעב היא להביא 
לשחרורם של עצורים מנהליים, ובעבר שובתי רעב 
שוחררו. הוא הדגיש כי "המדינה רואה זאת כאינטרס 

שאסירים לא ימותו משביתת רעב". 
לדבריו של אהרונוביץ' הגיבו ח"כ אחמד טיבי 
)רע"ם־תע"ל(, ששאל את השר אם הוא מודע לנזקים 
של הזנה בכוח, וחברי הכנסת מיכל רוזין )מרצ( ועפו 

אגברייה )חד''ש(, שטענו כי מדובר בעינוי.
להצעה התנגד גם ח"כ דב חנין )חד"ש(, שהדגיש 
כי מדובר ב"סוג של עינוי" ואמר כי "מטורף שהכנסת 
שאסרה פיטום אווזים מתירה פיטום של בני אדם", 
וח"כ תמר זנדברג )מרצ(, שהזהירה כי הצעת החוק 
"מציבה את ישראל בשורה אחת עם מדינות עולם 

שלישי שמענות אסירים". 
יו"ר ההסתדרות הרפואית בישראל, ד"ר ליאוניד 
אידלמן, אמר כי הצעת החוק אינה אתית, אינה 
מקצועית ואינה מעשית. "אי אפשר להכניס זונדה 
כל יום ואי אפשר למנוע תזוזת יד שהוחדר לה עירוי", 
אמר אידלמן והבהיר כי רופאי ישראל לא ישתפו 

פעולה עם חקיקה כזו.

על פי הממצאים, והחטוף נשמע 
לוחש, ככל הנראה על מנת שלא 
יבחינו בו מבצע את השיחה. לניתוח 
השיחה מצטרפים נתונים שונים, 
הרב למוקד  הפניות  כגון מספר 
באותה שעה, שעמד על 270 שיחות, 
והעובדה כי כ־30% מהפניות למוקד 
ביו״שׁ הן שיחות סרק, שמטרתן 

להפריע לפעילות המשטרה. 
במוקד  שררה  השיחה  לאחר 
תחושה ש"משהו לא בסדר", ולכן 
ראשוניות,  בדיקות  כמה  בוצעו 
שלא העלו ממצאים שלפיהם מדובר 
באירוע חטיפה. בעקבות זאת, לא 

נעשה טיפול נוסף באותו שלב.
בתוך כך, התכתבות של קצין 
בפייסבוק    433 מלהב  חקירות 
עלתה לו אתמול באזהרה אישית 
וכן נדרש ממנו להתנצל. הקצין 
עם  החברתית  ברשת  התכתב 
קרובת משפחתו, שחקנית לשעבר, 
סבלנותו  פקעה  מסוים  ובשלב 
והטחת  ההשמצות  מסע  לנוכח 
הביקורת על המשטרה בעקבות 

אירוע חטיפת הנערים.
את  כינתה  היא  כי  כשהבחין 
בסטטוס  "מושחתת"  המשטרה 
שהעלתה, הוא כתב לה: "כנראה 
הראש  את  דופקים  שסמים 
ושבלונדיניות אכן מטומטמות, ואת 
ההוכחה לכך. בושה! כל שחקנית 
פורנו סוג ז' יש לה דעה היום!!! 
תגידי תודה לאנשים ששומרים 

עלייך יום וליל כדי שתחיי את 
החיים הבזויים שלך". 

הקצין   סיפר  יותר  מאוחר 
הדברים  את  כתב  כי  למקורביו 
אחרי לילות ללא שינה, ובעיקר 
נסבלת  הבלתי  "הקלות  לנוכח 
שבה מותחים אזרחים ביקורת, בלי 
להכיר את העובדות". עוד הוסיף 
כי הרשה לעצמו להגיב למישהי 
שהוא מכיר, כחלק משיחה אישית 
לכאורה, והדגיש שלא הגיב כאיש 
משטרה, וכי לצערו כנראה חרג 

בהתנהגותו וברוח התגובה.
מדוברות המשטרה נמסר בתגובה 
כי מדובר בהתכתבות פרטית בין 
שני אנשים בעלי היכרות קודמת. עם 
זאת, צוין כי "בשל אופי ההתבטאות  
הובהר לשוטר כי ההתכתבות אינה 

במקומה".
בהמשך לביקורת נגד המפכ"ל 
יוחנן דנינו על כך שלא שב לארץ 
החטיפה  אירוע  היוודע  עם  מיד 
אלא חזר רק שלשום, דווח אתמול 
בגלי צה"ל כי דנינו ביקר בחו"ל 
13 פעמים מאז שנכנס לתפקידו 
ב־2012, ובסך הכל שהה בחו"ל מעל 
100 ימים – שיא בקרב מפכ"לים 

מכהנים. 
נמסר  דנינו  של  מלשכתו 
בתגובה: "מפכ"ל המשטרה מקיים 
קשרי עבודה מול ראשי משטרות 
בעולם, בדגש על קידום המאבק 

בארגוני הפשיעה".

מבצע "שובו אחים" // נבדקה קלטת השיחה עם החטוף
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יוזמה בכנסת, שנולדה בעקבות 
חטיפת שלושת הנערים, קוראת 
לגורמי הביטחון לכלוא מחדש 
את המחבלים ששוחררו בעסקת 
המדיניות  ובפעימות  שליט 
עם הפלסטינים. מדובר ביותר 
ששוחררו  אסירים  מ־1,000 

בשנים האחרונות.
את היוזמה מובילים יו"ר ועדת 
אלקין  זאב  ח"כ  וביטחון  חוץ 
סטרוק  אורית  וח"כ  )הליכוד( 
)הבית היהודי(. אלקין אמר אתמול 
הזמן  "הגיע  "למעריב השבוע": 
שנהפוך את המשוואה ונשנה את 
כללי המשחק. המחבלים צריכים 
לדעת שחטיפות נפשעות מהסוג 

הזה מכניסות מחבלים לכלא ולא 
משחררות אותם. לכן אני קורא 
לממשלה לעצור את כל המחבלים 
ששוחררו בשנים האחרונות. רק כך 
נוכל להבהיר לבני העוולה האלה 
שלא משתלם להמשיך בחטיפות 

שפלות כאלה".
לקופסה  מחוץ  לחשוב  "צריך 
ולייצר סוג של הרתעה", הוסיפה 
המוטיבציה  "אם  סטרוק.  ח"כ 
נובעת  לחטיפות  המחבלים  של 
מרצונם לשחרור אסירים, נתמודד 
עם המוטיבציה הזאת באמצעות 
כליאה מחדש של כל המחבלים 

שכבר שוחררו".
בתוך כך אישרה אתמול ועדת 
פה  והבריאות  הרווחה  העבודה, 
אחד בקריאה שנייה ושלישית את 
הצעות החוק של חברי הכנסת יריב 

לוין )הליכוד(, רוברט אילטוב ודוד 
הקובעת  ביתנו(,  )ישראל  רותם 
כי מחבלים שישוחררו בעסקאות 
שבויים לא יקבלו גמלאות מהביטוח 

הלאומי.
שנדון  אדם  ההצעה,  פי  על 
עשר  מעל  של  מאסר  לתקופה 

שנים בגין עבירות לאומניות, אשר 
ישתחרר טרם ריצוי מלוא תקופת 
מאסרו כתוצאה מעסקה לשחרור 
שבויים או כחלק ממשא ומתן מדיני 
- לא יקבל הטבות וכספים מקופת 
המדינה כמו דמי אבטלה, דמי לידה 
וגמלאות נפגעי עבודה עד למועד 

השחרור שנקבע לו במקור. עם זאת, 
לא יישללו מהאסיר גמלאות קיום 
בסיסיות כמו הבטחת הכנסה ולא 

יישללו גמלאות מבני משפחתו.

עוד על היוזמות החדשות – 
היום ב"מעריב המגזין"

בנוסף, ועדת העבודה, הרווחה והבריאות 
אישרה פה אחד הצעת חוק שלפיה אסירים 

ביטחוניים ששוחררו בעסקת שליט או 
באחת הפעימות לא יקבלו קצבאות ביטוח 

לאומי עד מועד שחרורם המקורי 

 חודש וחצי לאחר שגופתה של הצעירה נמצאה באזור התעשייה של מגדל העמק, המשטרה בודקת קצה
חוט שעשוי להביא לפענוח הפרשה ד המשפחה: "מקווים שבקרוב נוכל לנוח ולהתמקד בהנצחה"

יוזמה בימין: להחזיר לכלא 
מחבלים ששוחררו בעסקאות

 תקווה לפריצת דרך

הפגנה נגד שחרור אסירים פלסטינים מול בית ראש הממשלה, אפריל 2014 // צילום: יונתן זינדל, פלאש 90

דדון ז"ל. "ניזונים מהתקשורת" // צילום רפרודוקציה

התקדמות דרמטית בחקירת הרצח של שלי דדון

נועם אמיר

שעות מורטות עצבים עוברות 
על משפחת דדון בביתם בעפולה 
לאחר שאתמול פורסם כי חלה 
בחקירת  דרמטית  התפתחות 
בתחילת  שלי  בתם  של  הרצח 
חודש מאי. על פרטי הממצאים 
החדשים הוטל צו איסור פרסום.

ביממה האחרונה חלה התפתחות 
ובמשטרה  בחקירה  דרמטית 
בתקווה  הדברים  את  בודקים 
להביא לפענוח של הרצח. "אני 
ניזון בעיקר מהדיווחים בתקשורת 
בדרך  שהפרשה  מאוד  ומקווה 

לפענוח", אמר האב יעקב ל"מעריב 
שבקרוב  מקווה  "אני  השבוע". 
נוכל לנוח, לסגור את הפרשה הזו 
ולהתמקד בהנצחה", הוסיף אחד 

מבני משפחתה של דדון.
יש לציין כי בעקבות אירועי 
היממה האחרונה הוצף הפייסבוק 
ולהשקיע  להמשיך  בקריאות 
כל מאמץ ללכוד את הרוצחים. 
במשטרה עדיין בודקים אם המניע 

לרצח הוא לאומני או פלילי.
גופתה של דדון, בת 20, התגלתה 
בתחילת מאי סמוך למגרש חניה 
באזור התעשייה של מגדל העמק 
במהלך סיור שגרתי של המשטרה. 
השוטרים הזעיקו את האב לחורשה 

כדי לזהות את הגופה. מאז מנסים 
במשטרה לאתר חשודים ברצח, אך 

ללא הועיל. 
התגייסה  החקירה  במהלך 
העיר עפולה להעלאת המודעות 
לחשיבותה של חקיקה נגד שחרור 
רוצחים, ונערכו עצרות המוניות 
שבהן מחו המפגינים על כך שהרצח 

טרם פוענח.
בחודש שעבר אמר השר לביטחון 
הפנים יצחק אהרונוביץ': "אנחנו 
עדיין לא יודעים אם אפשר לקבוע 
בוודאות מה היה המניע לרצח ואם 
מדובר במקרה על רקע לאומני או 
פלילי. ייקח ימים עד שהתמונה 

תתברר".

בעקבות חטיפת הנערים





פרשת טלנסקי

אבירם זינו

בית המשפט העליון בירושלים 
קיים אתמול דיון בעניינו של ראש 
הממשלה לשעבר אהוד אולמרט. 
הדיון נערך במסגרת הערעור על 
זיכויו של אולמרט בפרשות טלנסקי 

)מעטפות הכסף( וראשונטורס.
מבית  ביקשה  הפרקליטות 
לבית  להורות  העליון  המשפט 
ראיות  לגבות  המחוזי  המשפט 
חדשות בפרשת טלנסקי משולה זקן, 
לשעבר ראש לשכתו של אולמרט, 
על רקע הסדר הטיעון שנחתם עמה 
בתיק הולילנד, וכפועל יוצא ממנו 
תרצה עונש מופחת של 11 חודשים 
תמורת עדות נגד אולמרט וקלטות 
)שעל תוכנן מוטל צו איסור פרסום( 

שלכאורה אמורות להפלילו.
הרכב של חמישה שופטי בית 
המשפט העליון - בראשות הנשיא 
ובהשתתפות סלים  גרוניס  אשר 
ג'ובראן, ניל הנדל, עוזי פוגלמן 

ויורם דנציגר - דן אתמול בבקשת 
הפרקליטות, אולם בתום דיון שארך 
כשעה לא התקבלה החלטה בנושא. 
כזכור, ביולי 2012 זוכה אולמרט 
ממרבית האישומים נגדו בפרשת 

ראשונטורס ומכל סעיפי האישום 
בפרשת טלנסקי. בפרשה זו הואשם 
כראש  שכיהן  בזמן  כי  אולמרט 
עיריית ירושלים וכשר התמ"ת, קיבל 
כספים שלא כדין ממגייס התרומות 
טלנסקי  משה  היהודי־אמריקאי 

במעטפות שהכילו כסף מזומן.
חודשיים לאחר הזיכוי הגישה 
הפרקליטות ערעור, כאשר הדיון 
הקודם בעניין נערך לפני כשנה 
הדיון תהה השופט  וחצי. בפתח 
בערעור  העיסוק  מדוע  דנציגר 

המדינה מתעכב זמן רב.
"לא אגלה באיזה שלב תפסתם 
אותנו עם הבקשה", אמר לנציגת 
הפרקליטות, עו"ד נעמי גרנות. 
"לצורך ההנחה, ובלי שזה בהכרח 
מדויק, נניח שיש מחלוקת בין חברי 
ההרכב לגבי התוצאה של הערעור 
שאותו הגשתם. האם את סבורה 
שיש מקום שבטרם שחררנו תחת 
ידינו את פסק הדין, ניחשף כפי 
שאתם מבקשים שנעשה לראיות 

החדשות?"

 בית המשפט העליון דן אתמול בבקשת המדינה לפתוח את
תיק טלנסקי, כפי שדורשת הפרקליטות # עו"ד זהר: "בית 
המשפט לא צריך להיחשף בשלב כתיבת פסק הדין לראיות 

נוספות" # הפרקליטות: "אין אפשרות אחרת" 

פרקליטו של 
אולמרט: "המדינה 
מזגזגת בטיעוניה" 

נציגת 
הפרקליטות: 

"החומר החדש 
התגלה רק בשלב 
מאוחר מאוד, אך 

אנחנו מאמינים 
כי הערעור שלנו 

עומד איתן ויציב"
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אולמרט. ממתין להחלטה // צילומים: עמי שומן, אורי לנץ,  פלאש 90

דנציגר. "לא אגלה באיזה שלב תפסתם אותנו"
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 בפעם השלישית:

ח"כ בן אליעזר שוב 
נחקר במשטרה

אבירם זינו

ח"כ בנימין )פואד( בן אליעזר נחקר אתמול 
בפעם השלישית במשטרה במסגרת הפרשה 
שהובילה לפרישתו מהמרוץ לנשיאות. גורמים 
במשטרה אמרו אתמול כי מדובר בחקירה מאוד 
מורכבת וכי חומר הראיות מצביע לכאורה על 
התנהלות לא תקינה של בן אליעזר. עם זאת, 
במשטרה עדיין לא מצליחים להצביע על תמורה 
שקיבל איש העסקים אברהם נניקשווילי משר 

התשתיות לשעבר.
החקירה, שארכה כמה שעות, עסקה במימון 
דירת הפנטהאוז היוקרתית שרכש בן אליעזר 
ביפו בשווי של 8.2 מיליון שקל, בכספת שנמצאה 
בבנק בירושלים ובה כמה מאות אלפי דולרים, 
ובחשדות על קבלת כספים שלא כדין במסגרת 
הלוואה מאיש העסקים נניקשווילי ואי דיווח 
לרשויות המס. ביום רביעי הבא צפוי בן אליעזר 

להיחקר בפעם הרביעית.
לנוכח העובדה שמרבית הכספים התקבלו לאחר 
שפואד סיים את כהונתו כשר התשתיות, בודקים 
חוקרי המשטרה אם נניקשווילי קיבל תמורה 
כלשהי מבן אליעזר במהלך כהונתו של האחרון 
כשר התשתיות. במשטרה בוחנים את הקשר 
בין תפקידו של פואד כשר התשתיות לעסקיו 

של נניקשווילי העוסקים בתשתיות, כמו למשל 
קידוחים. גורמים המעורבים בחקירה הסבירו כי 
בנוסף הם בוחנים את יחסי החברות ארוכת השנים 

בין פואד לנניקשווילי.
לפני  לראשונה  נחשפה  הפרשה  כזכור, 
כשבוע וחצי, ארבעה ימים בלבד לפני הבחירות 
לנשיאות, וגרמה לבן אליעזר לפרוש מהמרוץ, 
לאחר שהתברר כי החקירה צפויה להימשך זמן 
רב. בן אליעזר אמר עם חשיפת הפרשה כי עושים 
לו "סיכול ממוקד", אולם מאז הוא שותק וממאן 

לשוחח עם התקשורת.
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שגריר אנגליה בישראל, מתיו גולד, מסר אתמול לנשיא המדינה הנבחר ראובן 
)רובי( ריבלין איגרת ברכה ממלכת אנגליה אליזבת השנייה. "אני מאמינה 

שהיחסים בינינו ובין ישראל ימשיכו להיות חמים וחזקים כפי שהם", כתבה 
המלכה וסיכמה: "אני שולחת לך ולציבור בישראל את ברכותיי לעתיד של שלום 

ושגשוג"
ליאור נוביק // צילומים: מרק ישראל סלם, רויטרס

 מהמלכה באהבה

החוקרים בודקים אם במהלך כהונתו כשר התשתיות סייע 
פואד לאברהם נניקשווילי בתמורה לקבלת כספים 

בן אליעזר. ייחקר שוב בשבוע הבא

90
ש 

לא
 פ

ם:
לו

צי

"אין  כי  השיבה  גרנות  עו"ד 
כי  הודתה  אך  אפשרות אחרת", 
"מעולם לא הוגשה בקשה כזו". 
גרנות ציינה: "החומר החדש התגלה 
רק בשלב מאוחר מאוד של הערעור. 

אכן, אנחנו מאמינים בהחלט כי 
הערעור שלנו עומד איתן ויציב, 
אך המדינה לא מדברת עם עצמה. 
עליה להתמודד עם הכרעות בית 
כפי  המשפט המחוזי, אשר פסק 

שפסק".
השופט ג'ובראן חזר על טענת 
סנגוריו של אולמרט, עורכי הדין 
רועי בלכר, נבות תל צור ואלי זהר, 
ושאל אם ייתכן כי בית המשפט 
ייחשף לקלטות בלי שתהא חקירה 
נגדית ומבלי שהחומר ייחשף בפני 

הצד השני.
סנגורו של אולמרט, עו"ד זהר, 
אמר כי "המדינה מזגזגת בטיעוניה" 
וכי "בית המשפט לא צריך להיחשף 
בשלב כתיבת פסק הדין לראיות 
נוספות. משקל הראיות הוא דל, 
ובקלטות אין דבר שיטה את הכף 

לכאן או לכאן".
כעת על חמשת שופטי העליון 
להכריע אם להורות למחוזי לשמוע 
את הראיות החדשות או לדחות את 

בקשת הפרקליטות.

השופט דנציגר 
תהה: "האם 

יש מקום 
שבטרם שחררנו 

תחת ידינו את 
פסק הדין, 

ניחשף לראיות 
החדשות?"



אלון חכמון

מעשי  לבצע  נוהגים  ילדים 
אבל  ומשונים  שונים  קונדס 
בני  כמה  שבחרו  המעשים 
היו  עלולים  הארץ  מדרום   13

להסתיים באסון כבד. 
הילדים נהגו בחודשים האחרונים 
להניח סלעים ומכשולים נוספים 
על פסי הרכבת סמוך למושב בית 
שקמה שבחבל לכיש, ולצפות כיצד 

הרכבות שעוברות פוגעות בהם.
לכיש  מרחב  משטרת  חוקרי 
בסיוע לוחמי מג"ב דרום עצרו 
אתמול שישה מן הילדים החשודים 
בהנחת המכשולים תוך סיכון חיי 
ב־28  כי  עולה  מהחקירה  אדם. 
רכבת  מסילת  על  דווח  במאי 

כבדים,  סלעים  הונחו  שעליה 
להורדת  לגרום  עלולים  שהיו 
הרכבת הדוהרת מהפסים. רכבת 
שחלפה במקום אכן פגעה בסלעים 
וניזוקה, אולם למרבה המזל לא 

ירדה מהפסים והמשיכה בדרכה. 
ב־2 ביוני נמצאה על מסילת 
הרכבת עגלת קניות, שעליה הונחו 
אבנים וצינורות כדי להוסיף מסה 
למשקלה. חמישה ימים לאחר מכן 
דווח כי על מסילת הרכבת בין 
מושב בית שקמה למבקיעים הונח 

מסך גדול. 
נוכח חומרת המעשים והסכנה 
שבהם הקים מפקד משטרת שדרות, 
סגן ניצב אפי שימן, צוות מיוחד 
שניהל חקירה סמויה במשך כעשרה 
ימים, יחד עם גורמי הביטחון ברכבת 

ישראל, שבסופה נעצרו הילדים.

מושבים  תושבי  החשודים, 
בחבל לכיש, נחקרו והודו במיוחס 
להם. בחקירתם טענו כי הצבת 
המכשולים בוצעה כמעשה קונדס. 
בפני  המעשים  את  שיחזרו  הם 
זומנו  הוריהם  חוקרי המשטרה. 

אנשי  עם  ובהתייעצות  לתחנה 
לשחררם  הוחלט  הפרקליטות 

בתנאים מגבילים.
מפקד  כינס  החקירה  בסיום 
ההורים  את  שדרות  משטרת 
והילדים והסביר להם את חומרת 

בנוסף,  והשלכותיהם.  המעשים 
סוכם עם הנהלת המוסד החינוכי 
כי מפקד  הילדים  לומדים  שבו 
כלל  עם  מפגש  יערוך  התחנה 
התלמידים וישוחח עמם על חומרת 

מעשיהם ועל הסכנות שבהם.

בחודשים האחרונים נהגו הילדים בני 
ה־13 להציב מכשולים במסלול הרכבת 

בחבל לכיש  באחד המקרים כמעט 
ירדה הרכבת מהפסים  השוטרים 
הסבירו לילדים על חומרת המעשה 

ושחררו אותם לבתיהם

שישה ילדים נעצרו בחשד 
שהניחו סלעים על פסי רכבת

מסך מחשב על פסי הרכבת. מפקד תחנת שדרות ייפגש עם התלמידים // צילום: חטיבת דובר המשטרה 

משחק מסוכן
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 חצה את הקווים דורות של פגיעה מינית
החשד: הסב אנס את בתו 

ואת נכדתו בת ה־12
עבריין לשעבר הפליל 14 

סוחרי סמים ונשק בצפון
אלון חכמון

לפני כשבוע  הגיע  תושב השפלה 
לתחנת משטרת רמלה והתלונן כי חמיו 
)אביה של רעייתו( ביצע עבירות מין 
בבתו בת ה־12. על פי החשד, העבירות 
בוצעו בגופה של הילדה במשך ארבע 

שנים. 
אבל החקירה העלתה חשדות כבדים 
עוד יותר: אמה של הילדה סיפרה בעדות 
שנתנה במשטרה כי אביה בן ה־61, שנגדו 
הוגשה התלונה, ביצע גם בה עבירות מין 
במשך שנים, בעת שהייתה בת 13. היא 
סיפרה כי לא גילתה על כך לאיש, מפחד 

ובושה.
החשוד נעצר אתמול לחקירה ובית 
משפט השלום בראשון לציון האריך את 
מעצרו בארבעה ימים. במשטרה בודקים 

חשדות לפיהם החשוד פגע מינית בבני 
משפחה נוספים. 

הנעדרת נמצאה על גג
במקרה אחר: תלונה על היעדרותה של 
בת 15 בעקבות ויכוח בינה לבין אימה 
לאיתור  המשטרה  חוקרי  את  הובילה 
הנערה על גג בניין ולמעצרו של בן 25 

בחשד שקיים עמה יחסים אינטימיים.
שבת  ביום  הגיעה  הנערה  של  אמה 
לתחנת משטרת גלילות והתלוננה כי בתה 
נעלמה בעקבות מריבה ביניהן. השוטרים 
שחיפשו אחר הנערה הגיעו לדירה ביפו, 
שם איתרו אותה. לטענתה, היא הכירה את 

החשוד באמצעות הפייסבוק.
בית משפט השלום בתל אביב האריך 
את מעצרו בחמישה ימים בחשד לביצוע 

מעשה סדום ובעילת קטינה.

נועם אמיר ואלון חכמון

עבריין לשעבר שהחליט "לחצות את 
הקווים" אל זרועות החוק, הצליח להפליל 
14 חשודים בני 25 עד 50 בחשד לעבירות 

של סחר בסמים ונשק.
חודשים פשטו  פעילות שארכה  בתום 
אתמול 150 משוטרי המחוז הצפוני על בתיהם 
של החשודים ועצרו את החשודים בסחר 
בסמים כגון קריסטל, הרואין, קוקאין, חשיש  

ואקסטזי, ובסחר בנשק. 
בפשיטה, תחת פיקודו של מפקד היחידה 
המרכזית נצ"מ משה כהן, השתתפו בלשי 
ושוטרי יס"מ צפון, תחנות נצרת ועפולה, 
יחידת "שחר 101" והשיטור הכפרי של מג"ב, 

בליווי כלבנים וחבלני משטרה. 
במהלך החיפושים נתפס חומר החשוד כסם 

מסוג חשיש ו־11 כלי רכב, בהם אופנוע.

מפלג  ראש  מועלם,  אבישי  ניצב  סגן 
מודיעין, האחראי על מחלק סוכנים במחוז, 
סיפר: "הסוכן הסמוי הוא גבר בשנות ה־30 
לחייו, נשוי ואב לילדים, שמאס בחיי הפשע 
והחליט לעבור לצד השני, לשנות את דרכיו 
ולצאת לדרך חדשה למען אשתו וילדיו. הסוכן 
יאובטח עד סיום מתן העדויות בבית המשפט. 
הוא ייכנס למסגרת מסודרת ויעבור דירה וגם 
תהליך של שיקום, בתקווה שיחזיר את חייו 

למסלול תקין".
נצרת  תושבי  הם  העצורים  רוב 
זהר  ניצב  והקריותמפקד המחוז הצפוני, 
ואת  הפשיטה  כוח  את  שליווה  דביר, 
ההיערכות, שיבח את עבודת השוטרים, 
אמר: "נמשיך ונפעל בנחישות נגד אותם 
סוחרי סמים ואמצעי לחימה. הפעלת סוכנים 
כחלק מפעולות החקירה והמודיעין היא צעד 
משמעותי ביותר לאכיפה אפקטיבית ולהגדיל 

את הסיכויים ללכוד את העבריינים".
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גלי מרקוביץ־סלוצקר

שלא  שהוחלט  לאחר  כשנה 
לקיים את מבחני המיצ"ב )מדדי 
יעילות וצמיחה בית ספרית( עד 
למסקנות ועדה מקצועית מיוחדת 
בנושא, החל משנת הלימודים 
תעבור  תשע"ה,  הקרובה, 
ההערכה החיצונית של בתי הספר 
למתכונת של אחת לשלוש שנים.

על פי המתכונת החדשה, שכבת 
תלמידי כיתות ה' ייבחנו בשפת 
אם )עברית או ערבית(, מתמטיקה 
ואנגלית. שכבת תלמידי כיתות 
ח' ייבחנו בשפת אם, מתמטיקה, 
אנגלית ומדעים. מבחני המיצ"ב 
לכיתות ב' יעברו למתכונת פנימית 

בלבד.
כזכור, ההחלטה לבחון מחדש את 
נחיצות בחינות המיצ"ב התקבלה 
לנוכח תחושתם של בתי הספר 
כי הם נמדדים בעיקר באמצעות 
מבחנים ומבדקים חיצוניים, אשר 
ההוראה  דרכי  על  משפיעות 
והלמידה. "לנוכח מציאות זו, הוחלט 
שהשימוש בכלי המיצ"ב ייעשה 
ויאפשר  ומידתי,  באופן מושכל 
לבתי הספר להפיק את הלקחים 

הפדגוגיים מהנתונים", הסבירה 
מיכל כהן, מנכ"לית המשרד. 

שר החינוך שי פירון הוסיף כי 
נדבך  מהווה  המעודכן  "המיצ"ב 
נוסף ב'תוכנית הלאומית ללמידה 
משמעותית'". פירון ציין כי לצד 
הבגרות  במבחני  הלמידה  ריווח 
המיצ"ב,  של  התדירות  והקטנת 
תינתן לבתי הספר יותר גמישות 
ניהולית.  ואוטונומיה  פדגוגית 
"כל אלה", הסביר השר, "יוצרים 
לבתי  שתאפשר  רחבה,  מעטפת 
הספר להכשיר את התלמידים באופן 
מיטבי לקראת אתגרי המאה ה־21".

"אפליה בוטה 
ומכוערת"

שהתקיים  בדיון  כך,  בתוך 
אתמול בוועדה לביקורת המדינה 
דברים  חילופי  נרשמו  בכנסת, 
קשים בין שורת חברי כנסת לבין 
דנה  הוועדה  פירון.  החינוך  שר 
בתוכנית הקייטנות הממומנת על 
ידי משרד החינוך, כשכמה הנוכחים 
טענו כי היא מפלה בין תלמידים 
תלמידים  כאשר  העיר,  באותה 
בחינוך הממלכתי והממלכתי־דתי 
ואילו  יזכו ליהנות מהקייטנות, 

תלמידים במוסדות החינוך הלא 
וערבים,  חרדים  לרוב  רשמיים, 
לא יזכו להשתתף בפעילות של 
משרד החינוך שתיערך בשלושת 
השבועות הראשונים של חודש יולי.
יו"ר הוועדה, ח"כ אמנון כהן 
של  לבו  על  לדבר  ניסה  )ש"ס( 
השר, כי לפנים משורת הדין יפעל 
לשוויון ולהענקת זכאות לתוכנית 
לכלל התלמידים: "משרד החינוך 
מתהדר בשוויון – ומקדם אפליה 

בוטה ומכוערת", אמר. ח"כ דוד 
אזולאי )ש"ס( הוסיף, כי "היוזמה 
עצמה של המשרד ברוכה, אך היא 
נגועה באפליה. ילדים רבים מדי לא 
יזכו לקייטנה הזו בגלל שכל חטאם 
חרדים.  במוסדות  לומדים  שהם 
איך הידיים לא רעדו כשחתמו על 
תוכנית זו. העוול הזה חייב להיות 

מתוקן".
השר פירון השיב כי "בחלקים 
נרחבים של התוכנית דווקא הציבור 

הערבי הלומד בחינוך הציבורי הוא 
הנהנה המרכזי, מעל ומעבר לכל 
ציבור אחר. בחינוך שאינו רשמי 
ממיינים תלמידים, הכיתות קטנות 
את  לבחור  אפשרות  יש  יותר, 
המורים ועוד. מי שבחר בדרך הזו זו 
זכותו, אך חלק מהמחיר הוא איבוד 

ההטבות לחינוך הציבורי".
לזכויות  הוועדה  כך,  בתוך 
הילד בכנסת תדון היום במפגעים 

סביבתיים בקרבת מוסדות חינוך.

פירון: "המיצ"ב המעודכן מהווה נדבך 
נוסף בתוכנית להכשרת התלמידים 

לקראת אתגרי המאה ה־21" # ח"כים 
לשר החינוך: "מדוע אתה מממן 
קייטנות רק לילדים חילונים?"

מבחני המיצ"ב יתקיימו 
אחת לשלוש שנים

 מאבק נגד קדחת מלטה: 

תלמידים בבחינה. "השימוש בכלי המיצ"ב ייעשה באופן מושכל" )בתמונה הקטנה: פירון(

עדר עזים. תחלואה הפוגעת בבני אדם

עדרי צאן ובקר בנגב יחוסנו על חשבון המדינה
משה כהן

משרד החקלאות הודיע אתמול 
על פתיחת מבצע לחיסון הצאן 
והבקר בנגב נגד מחלת הברוצלוזיס 
)קדחת מלטה(, הפוגעת בעיקר 
בצאן ולעתים גם בבקר, ומועברת 
לבני אדם במגע עם בעל חיים נגוע 
או באמצעות צריכה של מוצרי 

חלב לא מפוסטרים.
בבני אדם המחלה יכולה לבוא 
לביטוי בתסמינים הדומים לאלה 

של שפעת קלה, אך היא עלולה 
גם לגרום לתחלואה קשה מאוד, 
הכרוכה באשפוז, ולחולל נזקים 
בלתי הפיכים, כמו עקרות ונכות, 

ואף לסכן חיים. 
השירותים  ני  נתו פי  על 
הווטרינריים במשרד החקלאות, 
הנגועים  הצאן  עדרי  מרבית 
בנגב.  מצויים  התחלואה  ומקרי 
בשנתיים האחרונות ניכרת עלייה 
חדה במספר מקרי התחלואה בבני 
אדם באזור: משרד הבריאות דיווח 
בשנת 2013 על 336 חולים, לעומת 

183 ב־2012. ההנחה היא כי רמת 
התחלואה בפועל אף גבוהה יותר. 
בקרב  בעיקר  נפוצה  המחלה 

אוכלוסיית הבדואים בנגב. 
נבנתה  אלה  נתונים  סמך  על 
למלחמה  חמש־שנתית  תוכנית 
במחלה. על פי התוכנית, רופאים  
וטרינרים ממשלתיים יחסנו את 
כלל הצאן באזור המבצע למשך 
המדינה,  חשבון  על  שנים  חמש 
במטרה להביא למיגור המחלה. עלות 
התוכנית מוערכת ב־7.5 מיליון שקל 

לשנה הראשונה.

מתווה חדש לבחינות ההערכה החיצוניות
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אחרי הפיגוע, אתמול. הצבא הניס את המחבלים

חיים איסרוביץ

על רקע המשך השתלטותם של 
לוחמי ארגון הג'יהאד "דאעש" על 
אזורים בצפון עיראק, הבהיר אתמול 
שר החוץ האמריקאי ג'ון קרי כי הוא 
לא פוסל את האפשרות לשתף פעולה 
עם  להתמודד  מנת  על  איראן  עם 
האיום הגובר מצד הלוחמים הסונים.

בראיון שקיים עם ערוץ החדשות 
של אתר יאהו, ציין קרי כי וושינגטון 
"פתוחה לדיונים" עם טהרן, אם יוכלו 
לסייע להשבת היציבות לעיראק וחיזוק 
התמיכה בממשלה המקומית. בנוגע 
לשיתוף פעולה צבאי עם איראן, הדגיש 
מזכיר המדינה כי הוא "לא פוסל שום 

דבר שעשוי להביא תועלת".
מסרו  ל  אתמו ותר  י מוקדם 
גורמים אמריקאים כי הממשל בוחן 
הדיונים  את  לנצל  האפשרות  את 
שמתנהלים כעת בווינה בנושא תוכנית 
הגרעין האיראני, כדי לקיים שיחות 

האמריקאים  הנציגים  בין  ישירות 
הביטחוני  למצב  באשר  לאיראנים 

המידרדר בעיראק.
נשיא  הבהיר  השבוע  בסוף  כבר 

איראן חסן רוחאני כי הוא מוכן לשתף 
פעולה עם האמריקאים כדי להתמודד 
מהימים  הדיווחים  לפי  האיום.  עם 
האחרונים, האיראנים כבר שלחו קרוב 
המהפכה  משמרות  מחיילי  ל־500 
לעיראק, כדי להילחם לצד כוחות 

הממשלה.
אחרי שהנשיא ברק אובמה ציין בסוף 
השבוע כי הוא בוחן דרכים שונות 
להתערב במשבר, החל משרד ההגנה 
בהכנות לפעולה צבאית אפשרית. ביום 
שבת הפנה הפנטגון נושאת מטוסים 
לתוך המפרץ הפרסי, ואתמול נמסר כי 
כלי שיט נוסף עם 550 לוחמי נחתים 
ומטוסי MV־22 שממריאים אנכית 

התקרב לאזור.
לפי שר החוץ קרי, אחת האפשרויות 
שנבחנת ברצינות היא לבצע תקיפות 
אוויריות ממטוסים ללא טייס, במטרה 
לעצור את התקדמותם של החמושים 
של  האסלאמית  המדינה  מ"ארגון 
עיראק והלבנט" )"דאעש"(, שנמצאים 
כעת במרחק של פחות ממאה קילומטר 

 שר החוץ האמריקאי קרי אמר באופן חסר תקדים
כי "וושינגטון פתוחה לדיונים עם טהרן" לצורך 

השבת היציבות לעיראק # אחת האופציות על 
הפרק: תקיפה אווירית במטוסים ללא טייס # 

 טורקיה מודאגת: לוחמי "דעאש" כבשו את העיר
תל עאפר, שמרבית תושביה דוברי טורקית 

ארה"ב שוקלת 
שיתוף פעולה 

צבאי עם איראן 
נגד הג'יהאד

גורמים אמריקאים 
מסרו כי הממשל 

שוקל לנצל את 
הדיונים שנערכים 

כעת בווינה על 
הגרעין האיראני 

 לשיחות על 
המצב בעיראק

וושינגטון ממשיכה לתגבר את כוחותיה במפרץ הפרסי

  עיראק

עשרות נרצחו 
במתקפת טרור 

בזמן צפייה 
במונדיאל

חיים איסרוביץ

הרשויות בקניה הודיעו אתמול כי יותר מ־40 
בני אדם נרצחו כאשר חמושים שמשתייכים לארגון 
טרור סומלי תקפו מלונות ועסקים בעיירת חוף 

קטנה.  
עדי ראייה סיפרו כי מחבלים רעולי פנים פשטו 
שלשום בערב על העיירה מפקטוני שלחוף האוקיינוס 
ההודי, בעת שהמקומיים צפו במשחק בין שווייץ ובין 
אקוודור במסגרת המונדיאל. הם הסתערו על מלון 
והורו לנשים  וויו", אספו את כל הגברים  "בריז 

להסתכל עליהם בעת שירו בהם למוות. 
המחבלים המשיכו להשתולל בעיירה כשהם יורים 
לכל עבר. הם גם תקפו מלונות נוספים, בנקים וחנויות 
ואף השליכו מטעני חבלה לעבר תחנת המשטרה 
המקומית והעלו אותה באש אחרי שגנבו מתוכה כלי 
נשק. רק כעבור שעות אחדות הגיעו כוחות צבא לאזור 

והניסו את המחבלים. 
הרשויות בקניה מסרו כי לפחות 48 בני אדם נרצחו 
במסע ההרג בעיירה והטילו את האשמה להסתערות 
על ארגון הטרור הסומלי "א־שבאב". גם התושבים 
במפקטוני סיפרו כי המחבלים נשאו את הדגל השחור 

של הארגון המזוהה עם אל־קאעידה. 
ארגון "א־שבאב" הכריז מלחמה על קניה, שמאז 
שנת 2011 משתתפים כוחותיה בלחימה נגד הארגון 
בסומליה. בספטמבר שעבר נהרגו 67 בני אדם כאשר 
היוקרתי  מחבלים מ"א־שבאב" תקפו את הקניון 

ווסטגייט שבניירובי, בירת קניה. 
זו לא הפעם הראשונה שבה "א־שבאב" פועל בזמן 
המונדיאל. לפני ארבע שנים נהרגו יותר מ־70 בני 
אדם כאשר מחבלים ביצעו פיגוע התאבדות משולב 
בקמפלה, בירת אוגנדה, בזמן משחק הגמר של אליפות 

העולם. 
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 איימה ומימשה:
 מוסקבה עצרה את
אספקת הגז לקייב

 דוח: גרעין איראני 
יוביל להגדלת מאגר 

הגרעין הישראלי 

חיים איסרוביץ

לבין אוקראינה הופך  בין רוסיה  הסכסוך 
למשבר אנרגיה: אחרי שקייב לא עמדה בדרישה 
לשלם את חובות העבר, הפסיקה אתמול חברת 
הגז הלאומית של רוסיה, גזפרום, את האספקה 
השוטפת לאוקראינה. בינתיים, ההחלטה הרוסית 
לסגור את הצינור לא משפיעה על אספקת הגז 

למדינות אירופה.
אתמול בבוקר, אחרי ניסיון אחרון לקיים משא 
ומתן בין הצדדים בתיווך האיחוד האירופי, הודיעה 
הנהלת גזפרום כי השיחות נכשלו וכי אוקראינה 
לא עמדה בתאריך היעד לתשלום חוב בסך 1.95 
מיליארד דולר, מתוך חוב כולל של 4.5 מיליארד 

דולר. 
בשל כך החליטה גזפרום כי האוקראינים יועברו 
למסגרת של אספקת גז רק על בסיס תשלומים 
מראש. "נכון לעכשיו, לא בוצעו תשלומי עבר או 
תשלומים על יוני", הסביר דובר החברה, סרגיי 
קופריאנוב, בתדרוך לעיתונאים. "הם לא שילמו 

משהו, ולכן אנחנו לא נספק משהו".
על אף ההחלטה הרוסית, הדגישו בגזפרום 
כי הם ימשיכו לספק את הגז למדינות אירופה 
בהתאם לחוזים הקיימים, אולם הטילו על חברת 

הגז האוקראינית נפטוגז את האחריות לדאוג 
שהמשלוחים אכן ימשיכו כסדרם. בנפטוגז אישרו 
כי אכן הרוסים מעבירים כעת רק את האספקה 

עבור מדינות אירופה. 
כ־15 אחוז מכלל אספקת הגז של מדינות 
האיחוד האירופי מגיעים מהצינור הרוסי שעובר 
דרך אוקראינה. עם זאת, על אף המשבר בין 
שתי המדינות, מומחים בענף האנרגיה העריכו 
כי בטווח הקצר לא תורגש השפעה משמעותית 
מאחר שלמדינות האירופיות יש מאגרי גז מלאים 
ומכיוון שמדובר בקיץ והדרישה לגז הינה פחותה 

יותר. 
גזפרום הודיעה כי תגיש תביעה נגד נפטוגז 
למכון הגישור של לשכת הסחר בשטוקהולם – גוף 
שעוסק בגישור בסכסוכים עסקיים בין מדינות – 
בדרישה שקייב תשלם את כל החובות על אספקת 
הגז בין נובמבר לדצמבר 2014 ובין אפריל למאי 

 .2014
גם האוקראינים הודיעו כי הם מתכוונים לפנות 
לערכאה בשטוקהולם כדי לפתור את הסכסוך על 
אספקת הגז. הרשויות בקייב סירבו לשלם את החוב 
עד שהרוסים יורידו את המחיר שהם דורשים, וזאת 
אחרי שההנחה עבור אספקת הגז – שגובשה בימיו 
של הנשיא המודח ויקטור ינוקוביץ' - בוטלה 

באפריל האחרון.

חיים איסרוביץ

ישראל עשויה להגדיל את מאגר כלי הנשק 
הגרעיניים שברשותה אם איראן אכן תפעל 
לפתח פצצה גרעינית – כך מזהיר מכון מחקר 
שוודי שפרסם אתמול את הדוח השנתי על 

תפוצת הנשק הגרעיני בעולם. 
לפי הדוח של מכון שטוקהולם למחקר שלום 
שישראל,  הן  ההערכות   ,)SIPRI( בינלאומי 
ששומרת באופן רשמי על מדיניות של עמימות 
גרעינית, מחזיקה כיום ב־80 ראשי קרב גרעיניים, 
כפי שהיה גם בשנים הקודמות, אולם המצב עלול 

להשתנות. 
"נראה שישראל נמצאת בעמדה של 'נחכה 
ונראה' ביחס למה שמתרחש באיראן", הסביר 
שאנון קייל, אחד ממחברי המחקר השנתי. "אם 
איראן תפתח נשק גרעיני, אנחנו עשויים לראות 

שינוי במאגר הישראלי". 

מהדוח עולה כי תשע מדינות מוגדרות כיום 
כבעלות יכולת גרעינית צבאית – ארה"ב, רוסיה, 
סין, בריטניה, צרפת, הודו, פקיסטן, ישראל וצפון 
קוריאה – וכי הן מחזיקות בסך הכל ב־16,300 
ראשי קרב. מדובר בירידה של 930 ראשי קרב 
לעומת השנה שעברה ואישור למגמת הצמצום 

שנרשמה בחמש השנים האחרונות. 
לפי הנתונים שפורסמו, ארה"ב מחזיקה כיום 
ב־7,300 ראשי קרב ולרוסיה יש 8,000 ראשי קרב. 
אחריהן ניצבות צרפת )300(, סין )250(, בריטניה 
)225(, פקיסטן )120-100(, הודו )110-90(, ישראל 

)80( וצפון קוריאה )8-6 ראשי קרב(.
למרות הצמצום במספר ראשי הקרב, חוקרי 
המכון השוודי הזהירו כי המדינות הגרעיניות 
ממשיכות לפתח מערכות מתקדמות יותר לשיגור 
המודרניזציה  "תוכניות  גרעיניים.  נשק  כלי 
ארוכות הטווח מלמדות על עמדתן של המדינות 
כי כלי נשק גרעיניים יישארו חלק בלתי נפרד 

מהמאגר האסטרטגי שלהן", נאמר בדוח. 

  שוודיה

  אוקראינה

מהבירה בגדד. "כאשר יש אנשים 
שרוצחים ומתנקשים במעשי טבח 
המוניים, אתה צריך לעצור את זה 
– מהאוויר או בדרך אחרת", אמר.

מפנים את השגרירות
"דאעש"  פעילי  בינתיים, 
ממשיכים לרשום הישגים. אתמול 
בבוקר הם השלימו את השתלטותם 
על העיר תל עאפר שבצפון־מערב 
מול  ממושך  קרב  אחרי  עיראק 

לוחמי מיליציה שיעית. 
"העיר נשלטת לחלוטין על ידי 
הקיצונים", אמר אחד התושבים 
"התנהלו  רויטרס.  לסוכנות 
 . נהרגו ורבים  עזים  קרבות 
המשפחות השיעיות נמלטו למערב 
והמשפחות הסוניות ברחו למזרח".
מרבית תושביה של תל עאפר, 
שנמצאת במרחק של כ־60 קילומטר 
טורקמני,  ממוצא  הם  ממוסול, 
וההתפתחויות עוררו דאגה בקרב 

הממשלה הטורקית. "אנחנו עוקבים 
ונחליט  מקרוב אחרי האירועים 
אילו צעדים יש לנקוט", אמר ראש 

הממשלה רג'פ טאיפ ארדואן.
העיראקית  הטלוויזיה  מנגד, 
יותר  כי  בבוקר  דיווחה אתמול 
נהרגו  ג'יהאד  לוחמי   270 מ־
בהפצצות של חיל האוויר באזור 
פלוג'ה שבמערב המדינה. ראש 
הממשלה נורי אל־מאלכי הכריז 
כי הצבא מתכוון "לשחרר ולטהר 

כל אינץ' מאדמת עיראק".
אף שהתקדמות פעילי הג'יהאד 
לעבר בגדד הואטה מסוף השבוע, 
החליטה ארצות הברית לצמצם 
את מספר אנשי הצוות בשגרירות 
בעיראק, הנציגות הדיפלומטית 
הגדולה ביותר בעולם עם 5,000 

עובדים. 
כמאה  עוד  נשלחו  במקביל, 
ונחתים כדי לתגבר  אנשי צבא 
את האבטחה במבנה המבוצר של 

השגרירות.

נושאת מטוסים אמריקאית במפרץ 
הפרסי. מתלבטים איך להתערב 

במשבר // צילום: רויטרס



יהודה שרוני

והביטחון  האוצר  משרדי 
סיכמו אתמול על לוח הזמנים 
לפינוי שדה התעופה דב בצפון 
תל אביב. שנת היעד שנקבעה 
היא 2017. הפינוי יאפשר בנייה 
של 16 אלף יחידות דיור באחד 
והיקרים  המבוקשים  האזורים 

בארץ. 
משרד הביטחון, שמשתמש כיום 
בשדה דב, יקבל תמורת הפינוי 
תוספת תקציב של מיליארד שקל. 
יקר  באזור  כאמור,  מדובר, 
מאוד ושווי הקרקע לאחר הפשרה 
לבנייה נאמד במיליארדי שקלים. 
הקרקע שייכת למינהל מקרקעי 
והיא  להסכם,  השותף  ישראל, 
תוצע למכירה במכרזים. בשלב 
ראשון, עד סוף השנה, יפנה משרד 
 1,400 20 דונם מתוך  הביטחון 

דונם בסך הכל. 
פינוי שדה דב הוא חלק מפרויקט 
פינוי מחנות צה"ל מאזורי ביקוש 

מתחם  דוגמת  הפריפריה,  אל 
הקריה בתל אביב, מחנה צריפין 

ושטח תעש ברמת השרון. 
העיר  בדרום־מזרח  בינתיים, 
דירה  על  שחולמים  מי  יכולים 
בתל אביב לרכוש אותה במחיר 
"אלעד  קבוצת  )יחסית(.  שפוי 
ישראל" שבבעלות יצחק תשובה 
חשפה אתמול את פרויקט פארק 
תל אביב הסמוך לשכונת הארגזים 
בהיקף כולל של 150 מיליון שקל.

הבנק המספק את הליווי הפיננסי 
לחברה שבבעלות תשובה ביקש לא 
לחשוף את שמו ועדיין לא ברור 
אם הדבר קשור למערכת יחסיו של 

תשובה עם הנושים.
בפרויקט, הנמצא בקרבת פארק 
מנחם בגין, יוצעו למכירה באופן 
מיידי 170 דירות ממחיר התחלתי 
של 1.28 מיליון שקל לדירה בת 
שלושה חדרים. המחיר הממוצע 
של דירה כזו בשטח של 76 מ"ר 
+ מרפסת יעמוד על 1.35 מיליון 
שקל )תלוי בקומה ובכיווני האוויר(.
מחירה של דירת ארבעה חדרים 

בשטח 98 מ"ר + מרפסת יהיה 1.4 
מיליון שקל. מחיר דירת חמישה 
חדרים יהיה החל מ־1.65 מיליון 

שקל.
הפרויקט  של  הצפוי  סיומו 
הינו בעוד כשנתיים והוא מיועד 
לזוגות צעירים, למשפרי דירות או 
לאוכלוסיה המעוניינות לגור בתל 
אביב ולשלם כמיליון שקל פחות 
בהשוואה למחיר הדירות במרכז 

העיר או בצפונה. הפרויקט ישווק 
על ידי חברת שניר שבבעלות ניר 

שמול.
המחירים כוללים מע"מ בשיעור 
הזכאי  צעיר  זוג  אחוז.   18 של 
שאושר  )כפי  ממע"מ  לפטור 
 1 מ־ החל  בממשלה  שלשום 
דירה  לרכוש  יוכל  לספטמבר( 
בסכום של עד 1.6 מיליון שקל. 
סכום החיסכון עשוי להגיע ל־250 

אלף שקל.
רונן יפו, מנכ"ל "אלעד מגורים", 
אמר אתמול ל"מעריב השבוע": 
"פארק תל אביב מביא עמו בשורה 
חדשה לעיר ולאזור גוש דן. מדובר 
בחלק מהקמתה של שכונה חדשה 
דיור.  יחידות  מ־500  יותר  עם 
בשלב מאוחר יותר יוצעו באזור 
גם תשתיות של חינוך, שירותים 

קהילתיים ותחבורה".

פינוי הקרקע ששטחה 1,400 דונם יאפשר 
בנייה של עוד 16 אלף יחידות דיור בצפון 
היקר של תל אביב # יצחק תשובה מציע 

בדרום העיר, ליד פארק מנחם בגין, דירות 
שלושה חדרים ב־1.28 מיליון שקל

משרד הביטחון יקבל מיליארד 
שקל תמורת פינוי שדה דב

 המונדיאל באשראי זיגזג או הטעיה?

שדה דב. קרקע ששווה מיליארדים )בתמונה הקטנה: תשובה( // צילומים: יוסי זליגר, יונתן זינדל, פלאש 90

הגמר יוקרן על מסך ענק מנכ"ל דלק הכחיש שיתפטר - ועזב
יהודה שרוני

מנכ"ל "דלק ישראל" אבי בן 
אסייג נהג בדרך מוזרה למדי 
לפני  האחרונים:  בחודשים 
כחודשיים פורסמה ב"מעריב 
סופהשבוע" ידיעה על כוונתו 
ולסיים את תפקידו  להתפטר 
בקבוצה. הוא דיבר על כך עם 
ברור  והיה  הקרובה  סביבתו 
שבכוונתו לעשות זאת בהקדם.
של  לתגובה  שבקשה  אלא 
העיתון נתקלה בהכחשה גורפת. 
אינה עומדת על  עזיבתו כלל 
הפרק, אמרו בחברה. עתה מתברר 
ומציאות  לחוד  הכחשות  כי 

לחוד. אתמול הודיע בן אסייג 
ישראל"  "דלק  לדירקטוריון 
שבבעלות יצחק תשובה על רצונו 
לסיים את תפקידו, לאחר יותר 

מארבע שנות עבודה.
דובריו של אסייג הסבירו כי 
אתגרי  עם  התמודדות  לאחר 
התוכנית  והשלמת  הרגולציה 
האסטרטגית שהוביל, הוא החליט 
לעזוב ולהתמודד עם אתגרים 

חדשים.
בחר  מדוע  ברור  לא  עדיין 
לפני  רק  להכחיש  אסייג  בן 
כחודשיים כי גמלה בלבו החלטה 
לעזוב, שהרי ברור כי בסופו של 

דבר האמת תצא לאור.
בן אסייג אינו  יש לציין כי 
מנהלים  כך:  הנוהג  הראשון 
בכירים הכחישו אף הם בעבר כי 
בכוונתם לעזוב, מה שלא הפריע 
להם לפרוש זמן קצר לאחר מכן.

יהודה שרוני

ויזה  חברת כרטיסי האשראי 
מתכננת אירוע חגיגי בערב שידור 
משחק גמר המונדיאל ב־13 בחודש 
הבא. על הפרק: הקרנת המשחק על 

מסך ענק.
באירוע ישתתפו גם רקדניות, 
אמנים ואנשי תקשורת המזוהים 
עם התרבות הדרום אמריקאית 
דוגמת השדרן אלי ישראלי והזמר 
פבלו רוזנברג. האירוע יהיה פתוח 
לכ־5,000 מוזמנים. מחיר הכרטיס 

- 20 שקל.
במשחק  לצפות  שיגיעו  מי 
יתחייבו לשלם את כל הוצאותיהם 

כרטיס  רכישת  כולל  באירוע, 
הכניסה באמצעות כרטיסי אשראי 
או באמצעות הסלולר )דרך שבב 
מגע(. בעלי הדוכנים שימכרו במקום 
מזון וכיוצא באלה, קיבלו הוראה לא 

לקבל מזומנים.
הפקת האירוע של חברת ויזה 
ישראל, המנוהלת על ידי עודד 
סלומי, הינה חלק מהמאמצים של 
שגם  הבינלאומית,  ויזה  חברת 
נותנת חסות למשחקי המונדיאל 
השימוש  את  להגדיל  עצמם, 
חשבון  על  הפלסטיק  בכרטיסי 
התשלום במזומן. מגמה זו תואמת 
גם את המלצות ועדה ממשלתית 
ראש  משרד  מנכ"ל  בראשות 

הממשלה הראל לוקר.
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נועם אמיר

בחמישי  שפרצה  השריפה 
האחרון באתר פסולת בין מכון 
טיהור השפכים של מפרץ חיפה 
לזיהום  וגרמה  הקישון,  לנחל 
אוויר קשה באזור חיפה, הקריות 
ועמק זבולון, העלתה מחדש את 

הטענות של ארגוני הסביבה.
בימים האחרונים שורר באזור 
זיהום אוויר כבד, ותושבים רבים 
סובלים ממחנק וצריבות. לדברי 

־גורמים בשירותי הכבאות, מלא
כת הכיבוי תימשך עוד זמן ארוך. 
אופי  שכן  לפנינו,  עוד  "הרע 
הפעולות הנדרש יגרום לבעירה 
מוגברת של החומרים המזהמים", 

הוסיפו.
הסביבה  למען  הוועדה  יו"ר 

במפרץ חיפה ח"כ דב חנין )חד"ש( 
אמר אתמול: "הסיפור הזה לא חדש, 
לעומק".  בו  לטפל  הזמן  והגיע 
מנתונים שהציג ח"כ חנין עולה 
כי אזור המפרץ הוא אחד האזורים 

המזוהמים ביותר בארץ. 
הקואליציה  מנהלת  לדברי 
לבריאות הציבור, ליאורה אמיתי, 

־"המפעלים משקרים ומציגים נתו
נים שקריים באשר למצב הזיהום". 
לטענתה, "אזרחים רבים נחנקים 
בבתיהם מאוויר מזוהם ומסריח, 
והנושא לא עולה על סדר היום 

הציבורי". 
עוד הוסיפה אמיתי: "לא ייתכן 
שמיום חמישי בערב השטח בוער 
מה  כלום.  עושה  לא  אחד  ואף 
עוד צריך לקרות כדי שהממשלה 

תתעורר?" 
כי  אמש  טענו  אחדים  גופים 

בשטח  אולם  כובתה,  השריפה 
עדיין מיתמר עשן. גורם בשירותי 
הכבאות מסר ל"מעריב השבוע": 
בוויכוח, ובאשר  "אנחנו לא צד 
להודעות על כיבוי השריפה, אומר 
רק ש'אין עשן בלי אש'. על פי 
הערכות, במקום בערו כ־60 קוב 
פסולת, שהייתה מיועדת לטיפול 

ולהפיכה לקומפוסט, אולם מסיבות 
שעדיין נבדקות האתר עלה באש". 
"זה פשוט בלתי נסבל", סיפרה 
אתמול אתי, תושבת נשר. "ארבעה 
ימים אנחנו חיים בתוך ענן של 
פלסטיק שרוף. אי אפשר לנשום, אי 
אפשר לפתוח חלונות, ופחד אימים 

להוציא את הילדים מהבתים". 

ראש עיריית נשר, אבי בינמו, 
הצטרף אף הוא לקריאה לחקור 
"יש לשים  האירוע לעומק.  את 
סוף לפרשה ולתת לנו ולילדינו 
לנשום אוויר נקי", אמר, "לא ייתכן 
שתושבי העיר נשר יהיו חשופים 

־לזיהום אוויר במשך למעלה מחמי
שה ימים". 

השריפה שהתחוללה בשבוע שעבר בסמוך 
למכון הטיהור בחיפה וגרמה לתופעות 
מחנק וצריבות, העלתה לסדר היום את 

הזיהום הקשה באזור # מנהלת הקואליציה 
לבריאות הציבור: "אזרחים רבים סובלים 

מאוויר מזוהם ומסריח דרך קבע, אך 
הממשלה לא מתעוררת"

ארגוני סביבה: "המפעלים במפרץ 
חיפה משקרים לגבי רמת הזיהום"

 חוששים מפגיעה בסביבה ובאיכות החיים

האתר שבו התחוללה השריפה, שלשום. "חיים בתוך ענן של פלסטיק שרוף"

מפגינים ביישוב נוב, בשבוע שעבר. "הנושא לא זכה לשקיפות"

תושבי רמת הגולן למבקר: לעצור את קידוחי הנפט
נועם אמיר

לקראת הדיון על אישור תוכנית 
קידוחי הנפט ברמת הגולן פנו 
תושבי האזור במכתב למבקר 
יוסף  המדינה השופט בדימוס, 
את  לבדוק  בדרישה  שפירא, 
העברת הזכות לקידוחי נפט ברמת 
הגולן, שתגרום לטענתם לפגיעה 
חמורה בסביבה ובאיכות חייהם. 
כשר  שכיהן   , לנדאו י  ז עו
התשתיות, שינה בשנת 2012 את 
מדינת  של  הנפט  חיפושי  מפת 
ישראל וצירף את רמת הגולן כאזור 

שניתן בו לבצע קידוחי נפט.
להתכנס  צפויה  מחרתיים 
הוועדה המחוזית של מחוז הצפון 
לדיון בהחלטה לאשר את תוכנית 
חברת  שמתכננת  הנפט  קידוחי 

IEI/ג'יני/אפק בראשותו של אפי 
להגיע  צפויים  לוועדה  איתם. 
הארץ  מרחבי  תושבים  מאות 
התוכנית,  על  המוחים  ומהגולן 
שלטענתם אינה לוקחת בחשבון את 
הסכנות הסביבתיות, הביטחוניות 

והתעסוקתיות של המהלך.
משאבי  פיתוח  בעד  "אנחנו 
המדינה", אמרה גלי פוקס, תושבת 
הגולן, "אבל לאחר שהתייעצנו עם 
מומחים, ניכר שקידום קידוחי הנפט 
נעשה ללא בחינה משמעותית של 
פעיל  גרוס,  יוחאי  ההשלכות". 
במטה המאבק נגד התוכנית, הוסיף: 
"מקומם שכך מתקבלות החלטות 
שבה  הטכנולוגיה   .2014 בשנת 
רוצה החברה האמריקאית להשתמש 
נוסתה במקומות רבים בעולם והסבה 
נזקים אדירים לאזרחים ולסביבה. 
השימוש בה, דווקא באזור רגיש כמו 

הגולן ובסמיכות כזאת לכנרת, מוזר 
ומעלה שאלות רבות". 

טוענים  למבקר  במכתבם 
התושבים: "לא רק שההחלטה הינה 
קבלתה  אופן  גם  אלא  מסוכנת, 
מהווה פגם שיש לבחון לעומקו. 
התוכנית התפרסמה רק כשבועיים 
התנגדויות  מועד  תום  לפני 
הציבור, ורק יום לאחר תום מועד 
ההתנגדויות נזכרה חברת 'אפק' 
לכל  מכתבים  ושלחה  בחובתה 
זכה  לא  הנושא  הגולן.  תושבי 
לשקיפות הציבורית ולדיון המקיף 

הראוי בטרם התקבלה החלטה".
מחברת "אפק" נמסר: "לאורך 
כל הדרך פעלנו בשקיפות מול כל 
הגורמים הרלוונטיים והאוכלוסייה 
כן.  לעשות  ונמשיך  המקומית 
אנו פועלים על פי הסטנדרטים 

המקצועיים המחמירים ביותר".

הסערה שאחרי הדליקה
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יעקב זיו

במונדיאל  זכה  מולר  תומאס 
הקודם בתואר מלך השערים יחד 
עם דויד וייה, דייגו פורלאן ו־ווסלי 
סניידר. כל אחד מהם כבש חמישה 
שערים. אמש בסלבדור הוא כבש 
שלושער במשחק אחד וגרמניה 
הנחילה לפורטוגל את ההפסד הכי 
צורב שלה במונדיאל אי פעם - 
לא ספגה  פורטוגל מעולם   .0-4

רביעייה בטורניר ב־24 משחקיה.
זה היה משחק במעמד צד אחד 
את  חוגגים  כשהגרמנים  בלבד, 
במונדיאל  שלהם  המאה  המשחק 
בשואו ענק. הזוכה בתואר "נעל הזהב 
של אירופה", כריסטיאנו רונאלדו, 
נשאר אחרי שריקת הסיום המום 
ומודאג אחרי הופעה גרועה שכללה 
רק בעיטה טובה אחת ואפס שערים. 
הפציעה אשמה או שרונאלדו חזר 
להיות הלוזר של הנבחרת? ימים 

יגידו.
מולר, ששיחק את ה־"9 המזויף" 
בגרמניה, הוכיח שהמזויפים היחידים 
בשטח היו שחקני פורטוגל שגילו 
משחק נרפה. השאלה המתבקשת 
למאמן, פאולו בנטו, היא מדוע הוא 
משחק עם ההרכב החבוט הזה שוב 
ושוב? מה למשל עם הקשר האחורי 

וויליאם קראבליו, הנחשב לאחד 
הכישרונות הגדולים במדינה?

הולנד  את  חיקתה  גרמניה 
בניצחון על אחת הגדולות בהפרש 
ארבעה שערים, אבל בעוד שספרד 
האורנג',  מול  פייט מסוים  נתנה 
שחקני  בין  רקדה  פשוט  גרמניה 

פורטוגל בדרכה לשער, וחלק אף 
יכולים לומר שהתוצאה משקרת. 
קטפה  שוב  ה"מאנשפט"  נבחרת 
את המחמאות, אבל הדרך להנפת 
הגביע עוד ארוכה. פורטוגל תיאלץ 
להתאמץ יותר כדי לעלות לשלב 

הבא. 

נבחרת גרמניה לא ריחמה על רונאלדו 
ופורטוגל והביסה אותם 0-4 # שלושער 

של תומאס מולר הפך אותו לכובש 
המצטיין עד כה במונדיאל # לנעל הזהב 
של אירופה לא היו תשובות, גם הרחקתו 
של פפה לא עזרה לפורטוגלים, שייאבקו 

כנראה על המקום השני
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כמו שזנבו של הכלב אינו יכול להתיישר, 
כך ליונל מסי לא מסוגל להביא את גביע 
העולם לבואנוס איירס לבדו. הארגנטינים, 
שראו את אלילם מגיע למשחק שלשום רק בדקה 
ה־67 אחרי שהיה נוכח־נפקד, כבר הפנימו את 
הנתון הזה, שאר העולם עדיין מאמין שלאו יכול 

לבד. 
הקלישאה החבוטה לפיה במשחק הראשון יותר 
לניצחון  ניצחון מיכולת כתנאי להגיע  חשוב 
במשחק השביעי )הגמר( - בגלל נתוני עבר כמו 
מונדיאל 82' בספרד, שבו איטליה הסריחה את 
הדשא בבתים המוקדמים ולבסוף הייתה לאלופת 

עולם - לא קביל ב־2014.
השיפור שחל בנבחרות הנחותות יחסית; הגדלת 
העומסים הגופניים, המנטליים והרגשיים על 
השחקנים כיום, שמופיעים בלפחות 65 משחקים 
בעונה, לא הייתה לפני 32 שנה. נכון שלארגנטינה 
בתוכנית  יחסית  קצרות  טיסות  יש  וברזיל 
המשחקים, אבל עדיין טסים, עדיין מתייבשים 

יותר בטיסות והאוויר דליל יותר. 
השיקום וההתאוששות אחרי משחק מותנים 
בהגבלות וההנחיות החמורות של הסוכנות למניעת 
שימוש בחומרים אסורים של הוועד האולימפי 
)WADA(, שאינה מתירה עירויים של חומרי בניה 
הדרושים לגוף כמו מלחים למשל, אלא אם מדובר 

בבעיה רפואית.
התקשורת כיום אינה דומה לזו של לפני שלושה 
עשורים. שחקני העילית מצייצים, מצטלמים, 
משווקים הרבה יותר ומנוהלים על ידי חבורת 
בעלי עניין עסקי שמטריפה אותם. אלה הן חלק 
מהסיבות שבגללן מסי ואגוארו נראו כמו תיירים 
מזדמנים במראקנה בריו. שפר מזלם, והם ניצחו 
המוקדם,  בבית  שלהם  העיקרית  היריבה  את 
נבחרת בוסניה, היחידה שמציינת הופעת בכורה 
במונדיאל. למשחקי ההכרעה, היכולת הזו עלולה 

שלא להספיק.
לעת עתה, המונדיאל עומד בציפיות של משחקי 
כדורגל. השיפוט לקוי, כי עין אנושית לעולם תהיה 
נחותה לעומת המחשבים. כדורגל הוא הפרימיטיבי 
ביותר בין משחקי הכדור, אבל גם הוא, כמו כל 
הספורט העולמי, מתבסס על תעשיית ההימורים 
החוקיים והבלתי חוקיים. לכן נדרשת התערבות 
המצלמות בעת מצבים קריטיים כמו נבדלים, 
הכשלות ברחבה וכמובן שערים, שכבר נמצא להם 
פתרון באמצעי ממוחשב. מערכות ממוחשבות כבר 
נמצאות בשימוש בטניס, בפוטבול, בהוקי קרח, 

בכדורסל ובכדורעף. 
הבריטים, ממציאי המשחק, שהשמרנות שלהם 
מיוצגת בכל ועדות התקנון בפיפ"א, מתנגדים 
לפיה  להיסטוריה,  מתנגדים  גם  הם  בתוקף. 
הכדורגל הומצא על ידי אינדיאנים בימי קדם, 
באנגליה.  הומצא  הספורט  של  המסחור  ורק 

פרימיטיביים? תחליטו אתם.

רון קופמן

זמנים מודרניים

הבליץ 
הגרמני

מולר. שלושער ראשון במונדיאל הנוכחי // צילום: רויטרס

הערב במונדיאל
ערוץ 1 בלגיה – אלג'יריה   :19:00

HD 1 ערוץ 2, ספורט ברזיל – מקסיקו   :22:00

ערוץ 1 רוסיה – דרום קוריאה   :01:00
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הנבחרת של חצי האי האיברי גם 
צריכה לבוא בטענות לפפה. כנראה 
שהיינו צריכים להרחיק עד ברזיל 
כדי לראות שופט אמיץ )מילורד 
על  לפפה  אדום  ששולף  מזיץ'(, 
משחקו המלוכלך, אחרי שנגח בפניו 

של מולר.
בדקה  ליתרון  עלתה  גרמניה 
ה־11. מריו גצה חדר לרחבה, פריירה 
הכשיל אותו והשופט שרק לפנדל, 
שאותו בעט מולר פנימה, 0-1. בדקה 

ה־31 הגביה טוני קרוס המצוין כדור 
קרן, והבלם מאטס הומלס התרומם 
מעל פפה ונגח את ה־0-2. פורטוגל 
ירדה למחצית בעשרה שחקנים ושער 
נוסף ברשת, לאחר שמולר קיבל את 
הכדור במרכז הרחבה ובעט פנימה 

את השלישי.

לא  פורטוגל  השנייה  במחצית 
כשהייתה  מהשופט  לחסד  זכתה 
אחרי  ה־74  בדקה  לפנדל  זכאית 
הכשלת אדר אלמיידה, וארבע דקות 
לאחר מכן ספגה את הרביעי אחרי 
טעות של פטריסיו שהשמיט כדור 
רוחב של שורלה ומולר דחק פנימה.

גרמניה חיקתה 
את הולנד בניצחון 
על אחת הגדולות 

בהפרש ארבעה 
שערים, אבל בעוד 

שספרד נתנה 
פייט מסוים מול 
האורנג׳, גרמניה 
פשוט רקדה בין 
שחקני פורטוגל 

בדרכה לשער

מולר מבקיע מול פורטוגל, אמש. המזויפים היחידים היו שחקני פורטוגל // צילום: רויטרס

רונאלדו. בעיטה אחת ואפס שערים // צילום: רויטרס
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13:30
)HDגם ב־( Topshelf Open ,טניס

18:50
)HDאתלטיקה, צ'אלנג' אוסטרבה )גם ב־

LIVE 5
 05:00

בייסבול, סנט לואיס – ניו יורק מטס

21:25
 גמר ליגה איטלקית סל, 

משחק מס' 2: מילאנו - סיינה

זה יישמע מופרך לחלוטין, אבל בעוד נבחרת 
ספרד היא אלופת העולם ופעמיים ברציפות 
אלופת אירופה, הנבחרת הצעירה שלה היא 
אלופת אירופה, סביליה היא אלופת הליגה האירופית, 
ריאל מדריד מחזיקת גביע האלופות, אתלטיקו סגניתה 
וברצלונה היא כמעט מכל דבר, מתבררת פתאום עובדה 
עצובה: הליגה הספרדית שחטה את כוכבי הכדורגל 

העולמי. 
ראיתם את רונאלדו אתמול נגד גרמניה? ראיתם איך 
מסי נראה בחצי השעה הראשונה מול בוסניה? ראיתם איך 
הבלם הטוב באירופה, דייגו גודין, מתרסק מול שחקנים 
מקוסטה ריקה? צפיתם בדייגו קוסטה הפתטי? בפיקה ופפה 

העלובים?
זו תוצאה של עודף משחקים ועודף שיאים. קחו את 
אתלטיקו מדריד. דייגו סימאונה סחט שם את הלימון 
ועשה גם ריבה מהקליפה. קוקה שיחק 57 משחקים העונה, 
קוסטה 52, גודין 51, בטח בהשוואה לרונאלדו )47(, מסי 

)46( וניימאר )41(. אלה הבדלים משמעותיים. 
אפשר להבין את סימאונה, שבתקציב שיש לו מעמיס 
על ההרכב שלו את כל העונה המופלאה שעברה הקבוצה, 
אבל זה פחות מובן כשמדובר בקרלו אנצ'לוטי, שהקבוצה 

שלו שיחקה העונה 60 משחקים, ודי מריה 52. 
זה לא נורמלי, זה לא בריא, וזה בעיקר גורם לשחקנים 
שפתחו את העונה ביולי להגיע לשלבים הסופיים של 
המונדיאל, ביולי שלאחר מכן, כשהם עם הלשון בחוץ, 

פיזית ומנטלית.

עכשיו קחו מאמן כמו פפ גווארדיולה. לא פלא שבאיירן 
מינכן עשתה עונה מדהימה, זכתה בדאבל והגיעה לחצי 
גמר ליגת האלופות - פפ רענן את השורות כל הזמן, נתן 
למכונה לדבר ולא לכוכבים. מולר שיחק העונה מספר 
דקות ששווה 40 משחקים, לאם 44, גצה רק 31 ואפילו 
אריאן רובן, שרקד מול ספרד, שיחק 3,124 דקות בכל 
העונה, בכל המסגרות, 35 משחקים במצטבר. כך יש חסך, 

רעב, רצון, שאיפה. 
הנבחרת שתזכה במונדיאל תהיה זו שתהיה הכי רעבה 
והכי רעננה, או במילים אחרות: זו שהכוכבים שלה לא 

יכתיבו לה את הקצב.

קחו מאמן כמו גווארדיולה. 
לא פלא שבאיירן עשתה 

עונה מדהימה - פפ רענן את 
השורות כל הזמן, נתן למכונה 

לדבר ולא לכוכבים

רון עמיקם

אל תחפשו כוכבים



גיא אביעזר, סאו פאולו

האפשרות שברזיל המארחת 
ייפגשו  העולם  אלופת  וספרד 
בשמינית גמר הגביע העולמי 
הייתה רק תיאורטית לפני תחילת 
הטורניר. בתום 90 דקות בלבד 
של משחק, אחרי שהסלסאו ניצחו 
את קרואטיה והספרדים הובסו 
הזו  האפשרות  הולנד,  ידי  על 
נראית מעשית, לפחות מבחינת 

הברזילאים. 
לה  הלי תפגוש  המארחת 
אבל  מקסיקו,  את  בפורטלזה 
יחידת הריגול של המאמן לואיס 
פליפה סקולארי כבר עמוק במפגש 

האפשרי מול הספרדים.
עד ה־1-5 המשפיל, ניתחו בצוות 
הולנד  המקצועי של ברזיל את 
וצ'ילה, שהיו מועמדות בעיניהם 
לתפוס את המקום השני. הסטירה 
שחטפו הספרדים שינתה כאמור 
את התוכנית, ונראה כי הברזילאים, 
לפחות בעיני עצמם, הבטיחו את 

ראשות הבית שלהם.
בהערכת מצב שביצעו סקולארי 
ואנשיו, הציג הסקאוט אלכסנדר 
גאלו את ההתרשמות שלו מספרד 

במשחק נגד הולנד. אותו גאלו זכה 
אינסופיים מסקולארי  לשבחים 
אחרי הזכייה בגביע הקונפדרציות. 
המודיעין  דו"ח  כי  טען  המאמן 
ביותר  קריטי  היה  לו  שהוגש 

להשגת הניצחון.
סקאוט נוסף, רוקי ג'וניור, הציג 
את ממצאיו מהמשחק של מקסיקו 
נגד קמרון. ברזיל חושבת קדימה, 

אבל המקסיקנים הם מומחים לא 
קטנים בתקיעת מקלות בגלגלים. 
אומנם הברזילאים ניצחו במפגש 
לפני שנה בגביע הקונפדרציות, 
אבל יש חמישה שחקנים שלא שכחו 
את ההפסד באולימפיאדת לונדון 
שמנע מדליית זהב - טיאגו סילבה, 
וניימאר.  מרסלו, אוסקר, הולק 
בסגל מקסיקו שנחת בברזיל יש 
עשרה שחקנים ששיחקו באותה 

אולימפיאדה.
עדות נוספת לכך שברזיל כבר 
חושבת שמינית גמר, היא ברצון 
יספוג במכוון כרטיס  שניימאר 
צהוב שני נגד מקסיקו, וכך יחמיץ 
רק את קמרון במחזור האחרון של 

שלב הבתים.
כנראה  ך  ימשי סקולארי 
את  שניצח  ההרכב  עם  לפתוח 
ישנם  כל העת  אבל  קרואטיה, 
זמזומים בנוגע לשינויים. אוסקר 
התייחס לאפשרות שוויליאן יעלה 
במקומו, אבל השיב כי הוא לא 
חושש, משום שהוא מקבל ביטחון 
מסקולארי. מועמד נוסף לחילוף 
בהמשך הטורניר הוא פאוליניו, 
שהוחלף במשחק הפתיחה על ידי 

הרננס. 
השבוע קיימו המחליפים משחק 

ברזיל תפגוש הערב את נבחרת 
מקסיקו, שכבר עשתה לה לא מעט 

צרות # למרות זאת, הראש של 
הסלסאו עמוק בשמינית הגמר: בונים 
שם על צהוב של ניימאר ולא פוסלים 
את ספרד, הולנד או צ'ילה בשלב הבא 

# למי אכפת שהצב "ראש גדול" בכלל 
מנבא ניצחון מקסיקני 
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אז כיצד סקולארי מתכונן לקראת מקסיקו 
הערב? מעיר את שחקניו באמצע הלילה, 
שואל שם, שם משפחה, כינוי, מספר אישי, 
ואת מי הוא שומר בקרן. הדוד פיליפאו עושה מבחני 
פתע עם חיוך מעל השפם ופאררה, הסנצ'ו פאנצ'ו של 

פיליפאו, רושם.
"החבר'ה עם הסומבררו עשו כבר הרבה פרובלמות 
לקנריות", אומר הפרשן רונאלדו הבריא, שמפרשן 
בערוץ החשוב בברזיל. "הם כמה פעמים כבר דפקו 
לנו את הארנק באור יום". גם קאפו הקפטן, שהביא את 
גביע העולם לסקולארי ב־2002, הגיע לעיר טרזופוליס 

להרביץ ציונות.
האוהדים הברזילאים של פורטאלזה שבצפון ברזיל 
שונים בהרבה מאלה שהיו במשחק הפתיחה בסאו פאולו 
מול קרואטיה. זה לא קהל של חובבי אופרה. הם  לא 
הולכים עם נעליים וחגורה תואמים וחולצות מקוריות 
של המותגים המובילים שעלו לא פחות מ־ 300 יורו. 
פורטאלזה היא אחרת. עיר של חופים. הצבע הכחול 
שבשמיים הוא בדיוק בגוון המכנס של הסלסאו. אלה 
אנשים שמחים שמודים לאלוהים על כך שהחליט ששם 
הוא מקומם. הם יבואו למשחק מול מקסיקו עם כל הלב 

והנשמה, כי זה מה שהם יודעים.  
זו ההזדמנות של תושבי פורטאלזה להפוך את 
החלום למציאות ולראות את השחקנים מעבר למסך 
הטלוויזיה. זאת, להבדיל מתושבי סאו פאולו וריו 
דה ז'ניירו, שכבר ראו את הסלסאו בפעולה. הם ראו 
כבר את הכוכבים משחקים בקבוצות שלהם: טיאגו 
סילבה, מרסלו ופרד בפלומיננסה, פאוליניו ודוד לואיז 

בקורינתיאנס, ז'וליו סזאר בפלאמנגו. 
האוהדים מפורטלזה יודעים שנפל בחלקם משהו חד 
פעמי ולכן הם ינצלו זאת עד תום וידחפו את הנבחרת 

שלהם.

עכשיו קצת 4-4-2: רמת המשחק ותצוגת היכולת 
של מרסלו ודני אלבס מול קרואטיה היו לא יותר 
מרמת המשחק בשכונות בברזיל. פרד כמעט לא נגע 

בכדור, אבל קיבל סושי מתנה. 
היותר חשובות מהמשחק מול  אחת המסקנות 
הקרואטים היא, שהולק צריך לקבל את הקרדיט לבעוט 
את הכדורים החופשיים, כי דני אלבס ודוד לואיז לא 
הבריקו ולא הראו תוצאות לאחר שסקולארי נתן בהם 
את אמונו. שמאלית של הולק למסגרת, ונראה את 
השוער המקסיקני עושה סלפי עם הכדור בתוך השער. 
אוסקר וניימאר - תעשו מה שבא לכם. נתראה אחרי 

השריקה.

פורטאלזה היא אחרת. 
אנשים שמחים שמודים 

לאלוהים על כך שהחליט 
ששם מקומם. הם יבואו 

למשחק עם כל הלב 
והנשמה, כי זה מה שהם 

יודעים

סלבה ברזילאי

הביאו את 
המקסיקנים

באווירת 
נוק־אאוט

עד ה־5-1 
המשפיל, ניתחו 
בצוות המקצועי 

של ברזיל את 
הולנד וצ׳ילה, 

שהיו מועמדות 
לתפוס את 

המקום השני. 
הסטירה שחטפו 

הספרדים שינתה 
את התוכנית

שליח "מעריב השבוע" לברזיל
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אימון מול הקבוצה השנייה של 
מההרכב  כאשר  פלומיננסה, 
פאוליניו.  רק  צורף  הפותח 
סקולארי חושש מהמתפרצות של 
מקסיקו, ולכן חפץ בכך שהקשר 
מטוטנהאם יחזור לכשירות מלאה. 
בנוסף, מאמן הסלסאו שם דגש על 
עזרה בסגירת האגפים של דני 
אלבס ומרסלו, שסידרו לקרואטים 
אישור מעבר חופשי. בכלל, ברזיל 

צפויה להציג משחק יותר מבוקר 
ואחראי, בוודאי אם רמירס יחליף 

את הולק.
האוהדים המקסיקנים מככבים 
בברזיל. תמיד עם סומבררו על 
הראש או אלכוהול ביד או בשילוב. 
לפי סיפורים, שניים מהם הגיעו 
לפורטלזה אחרי דיווש של יותר 
מ־6,000 קילומטרים באופניים. הם 
יצאו ממונטריי עם 200 דולר בלבד 

- כי זה מה שהבנק אישר - והגיעו 
לברזיל עם פחות משני דולרים, 
בקפה  הסתפקו  בדרך  כאשר 
וקרקרים. הבעיה שנותרה ללא 
פיתרון היא שלשניים אין כרטיסים 
ובוודאי לא כסף כדי לרכוש אותם. 
כנראה שבמשחק הם יצפו במתחם 
בעיר.  האוהדים  של  הצפייה 
במקביל, עגנה בפורטלזה אונייה 
ובה 3,600 אוהדים מקסיקנים אחרי 
שייט שהחל במיאמי ועבר בערים 

נוספות בברזיל. 
בנוסף, אחד האנשים המבוקשים 
כאן לקראת המשחק הוא דווקא 
מקסיקו.  של  הפיזיותרפיסט 
משרתים  ברזילאים  שחקנים 
נבחרות זרות, אבל מקסיקו החליטה 
דווקא לאמץ את קרלוס הנריקה, 
ברזילאי שאמון על שרירי שחקני 
הנבחרת בשבע השנים האחרונות. 
הנריקה הצטווה לשמור על שקט 
תקשורתי, אבל בלחץ התקשורת 
נאלץ להגיב ולומר: "אנחנו מאוד 
בטוחים בעצמנו, יש לנו נבחרת 

מלוכדת וחזקה".
המים  צב  גדול",  "ראש  אגב, 
הברזילאי שהימר נכון על ניצחון 
של הסלסאו על קרואטיה, חוזה 

הפעם דווקא ניצחון מקסיקני.

למרות הניצחון, ביקורת בארגנטינה

אלחנדרו סאבלה: 
"הטעויות הן שלי"

לאו מסי חיכה שמונה שנים כדי להבקיע את שערו השני 
במונדיאל, בניצחון ארגנטינה 1-2 על בוסניה הרצגובינה. סביב 
הנבחרת קיימת אופטימיות שזו תחילתה של תקופה נפלאה, אך 
יחד עם זאת גם לא חוסכים בביקורת על שיטת המשחק, לאחר 

שהנבחרת לא שכנעה.
"בואו נעשה קצת יותר בלאגן", נכתב בעיתון "אולה", "היה 
לנו גולאסו של מסי, התקפות מסוכנות וניצחון, אבל במשחקים 

הבאים זה לא יספיק". 
מסי עצמו אמר בסיום: "היינו מאוד עצבניים לפני המשחק. 
בוסניה נבחרת טובה, אבל אנחנו צריכים להשתפר בגדול. 

חגגתי בטירוף, כי חיכיתי לשער הזה הרבה זמן".
בארגנטינה מתחו ביקורת על המאמן אלחנדרו סאבלה, שפתח 
עם חמישה שחקנים בהגנה ונכשל לטענתם בתזמון החילופים. 
גונסאלו היגוואין, שעליו פורסם כי הוא עשוי להצטרף 
לברצלונה, עשה את השינוי כשנכנס כמחליף. גם סרחיו אגוארו 
לא אהב את הסגנון והודה: "המזל היה לצידנו". אגב, סאבלה 

לקח על עצמו את הביקורות ואמר: "הטעויות הן שלי". 
בתוך כך, דייגו מראדונה דווקא שיבח את מסי ואמר: "הוא 
שיחק ברמה גבוהה הרבה יותר מהנבחרת". גם מהיציע לא חסכו 
ממסי את הביקורת, ואחת האוהדות המקומיות הניפה כרזה 
לעבר מסי שבה נכתב: "תנסה לא להקיא, ואם אתה מקיא, 

תבלע. אנחנו לא רוצים שתקלקל את המראקנה המשופץ".

בנזמה נגד "קו השער":

"אני לא זקוק 
לטכנולוגיה הזו"

צרפת רשמה שלשום ניצחון ראשון במשחק הפתיחה שלה 
במונדיאל מאז 1998, אחרי שגברה 0-3 על הונדורס. האם זה 
אומר שהיא תזכה בטורניר, בדומה לזה שאותו אירחה לפני 

16 שנה? 
סיבה נוספת לאופטימיות מוצאים בצרפת בצמד שהבקיע 
בנזמה. עד שלשום, ומאז שזינאדין זידאן כבש צמד בגמר 
מונדיאל 98' מול ברזיל )0-3(, לא הבקיע אף שחקן צרפתי צמד 
בגביע העולם. חלוץ ריאל מדריד הבקיע שמונה שערים בשבעת 
משחקיו אחרונים, אחרי שלא כבש לפני כן במשך 1,222 דקות 
רצופות במדי הנבחרת. בנזמה לא התלהב מטכנולוגיית קו 

השער החדשה, והבהיר: "אני לא צריך את הטכנולוגיה הזו".
החלוץ פול פוגבה התייחס לתקרית עם ווילסון פלאסיוס 
שבה היה מעורב שלשום, ושלדעת רבים הייתה אמורה להביא 
להרחקתו: "הוא נכנס בי בעוצמה. אם אתם רוצים, אני יכול 
להראות לכם את הסימנים שיש לי על הרגל עד עכשיו. הגבתי 

למה שהוא עשה לי, ושאנשים יחשבו מה שהם רוצים". 
המאמן דידיה דשאן נשמע אתמול אחרת ואמר: "אני כאן כדי 

לעזור לפוגבה לשלוט בעצמו".
יעקב זיו

ניימאר ולואיז. זמזומים ברקע לגבי שינויים בהרכב // צילום: רויטרס

בנזמה. לא צריך עזרה // צילום: רויטרס אוהדי מקסיקו. מככבים במונדיאל // צילום: רויטרס



שחר שקלש הלווינג

זה מעצים  לחץ,  אוהב  "אני 
אותי", אמר שלשום חלוץ בלגיה, 
לקראת משחק  לוקאקו,  רומלו 
הבכורה של נבחרתו במונדיאל 
הנוכחי, הערב מול אלג'יריה. אם 
לוקאקו היה שחקן אלמוני, אולי 

עוד היה אפשר להאמין לו. 
בסיטואציה המלחיצה היחידה 
שבה ניצב לוקאקו עד כה בקריירה 
הקצרה שלו – דו קרב הפנדלים 
מינכן  באיירן  מול  צ'לסי  של 
בסופר קאפ האירופי של העונה 
החולפת – מבינים שלא העצמה 
ולא נעליים, לוקאקו פשוט עשה 
במכנסיים. יש פנדלים שנעצרים 
בגלל זינוק וירטואוזי של השוער, 
פנדלים שלא נכנסים בגלל בעיטות 
רשלניות ופנדלים שמוחמצים עוד 
לפני שהבועט הלחוץ נגע בכדור. 
הבעיטה של ניימאר מול קרואטיה 
במשחק הפתיחה כמעט הייתה כזו, 
אבל הבעיטה של לוקאקו, שבקושי 
התגלגלה אז לידיים של מנואל 

נוייר, הייתה לחלוטין כזו. 
למעשה, הבעיטה של לוקאקו 
הייתה כל כך מביכה, שאל תתפלאו 
זו  היא  אם הקריסה תחת הלחץ 
שגרמה לז'וזה מוריניו להשאילו 

לאברטון כמה ימים מאוחר יותר. 
בינתיים לוקאקו הוא לא העניין 
של  שנים   12 אחרי  המרכזי. 
היעדרות מטורנירים בינלאומיים 
חוזרת  רק  לא  בלגיה  גדולים, 
למרכז הבמה, אלא שהיא עושה זאת 
כשציפיות גדולות במיוחד ניצבות 

לפתחה. 
שחקני  כל  שכמעט  העובדה 
נבחרת בלגיה הם שמות מוכרים 
בליגות הכי משמעותיות דוגמת 
אדן הזאר, טיבו קורטואה, וינסנט 
ועדנן  פלאיני  מרואן  קומפאני, 
הפרשנים  לרוב  גרמה   - ינוזאי 
להצביע עליה כמי שצפויה להיות 
רק  התחרות.  של  השחור  הסוס 
מסמנים.  לא  שחורים  שסוסים 
סוסים שחורים הופכים את עצמם 
לכאלה )ראו מקרה קוסטה ריקה( 
והמקרה של בלגיה טומן בפניה את 
המכשול הגדול מכולם: אם היא 
תתעלה על עצמה ותגיע לפחות 
לרבע הגמר, רבים יגידו שזה היה 
מובן מאליו. אם היא תודח עוד קודם 
לכן )במיוחד לאחר שהוגרלה לבית 
8 הקל יחסית(, יהיה מדובר בכישלון 

צורם. 
ההייפ סביב הבלגים רק הלך 
מי  האחרונים.  בחודשים  וגבר 
שהוגדרו בתחילת 2014 כסוסים 
שחורים, הפכו לקראת המונדיאל 

למועמדים לזכייה, כשלא מעט 
סוכנויות הימורים הציבו אותם 
במקום החמישי ברשימת האלופות 
הפוטנציאליות. הסחרור הזה לא 
מארק  של  לשחקנים  טוב  עשה 

וילמוטס. 
אחרי שהשלימו טורניר מוקדמות 
מצוין, הם הפסידו בשני משחקי 
ידידות )שנלקחו ברצינות( מול יפן 
וקולומביה וסיימו בתיקו מול חוף 
השנהב. תוסיפו לזה את העובדה 
צפויים  הם  הגמר  שבשמינית 
לפגוש את גרמניה או פורטוגל, 
וקיבלתם מתכון בטוח להסתבכות. 
לא  כמובן  היא  הזו  ההסתבכות 
בטוחה, כיוון שבהשוואה לפורטוגל, 

נבחרת בלגיה מתחילה להרגיש את 
הלחץ לקראת המשחק הראשון הערב 

מול אלג'יריה # תוך תקופה קצרה 
הפכו חניכיו הצעירים של וילמוטס 

מסוס שחור למועמדים לזכייה 
במונדיאל # האם השדים האדומים 
יאכזבו בגלל חוסר הניסיון או יתנו 

פייט גם לאריות אירופה? 
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בינתיים זה כיף. בינתיים אנחנו חיים על 
ענן. אני מכיר אנשים שעשו לילה לבן עם 
חוף השנהב ויפן. ונהנו. עם ממוצע של יותר 
משלושה שערים למשחק, אנחנו ממשיכים למחזור 

השני בבתים, בו ייערפו ראשים וייחתכו נבחרות. 
רגע לפני, אנחנו מביטים אחורה ומגלים שלמרות 
הטורניר הנהדר עד כה, אף פייבוריטית לא באמת 
הרשימה )מלבד גרמניה, שפירקה את פורטוגל(. מי 
שכן באו סופר־מוכנות הן נבחרות דרג המשנה, ואני 
כולל בפנים גם את פיינליסטית המונדיאל הקודם, 
הולנד, וגם את צרפת. הציפיות לא היו בשמיים לפני, 

עכשיו כבר כן. 
קולומביה, שווייץ, צ'ילה - כולן נראו טוב והוכיחו 
שיש להן על מה לבנות. היום נוכל לבדוק מה שלום 
המרעננת הרשמית של אירופה בשנתיים האחרונות 
- נבחרת בלגיה. בניגוד לצרפת, הולנד ואיטליה, 
שלא ניבאו להן עתיד מזהיר לפני המונדיאל, בלגיה 

מגיעה עם המון לחץ על הכתפיים.
הבלגים בבעיה: הם באמת טובים כמו שמספרים, 
אבל השאלה היא איך יתפקדו השחקנים בטורניר 
הגדול הראשון בחייהם. נכון שיש שם אלופי יבשת 
ומחזיקי תארים רבים, אבל נבחרת זה משהו אחר. 

עבור כולם יהיה זה מונדיאל ראשון. אפס ניסיון. 
המזל של הבלגים הוא הבית הנוח, שיאפשר להם 
להיכנס ל"זון" ולהתחדד תוך כדי. כשמסתכלים על 
הגדולות האחרות, מגלים שבלגיה לא נופלת כמעט 

מאף אחת מהן מבחינת איכות השחקנים. וכשנזכרים 
במשחקי המחזור הראשון של כולן, זה נראה כאילו 
השד לא נורא בכלל, או ליתר דיוק - חצי גמר הוא 

בהחלט אופציה. 
ובכל זאת, למרות סך הטאלנטים הרב שבו אוחז 
מארק וילמוטס, הבלגים בנויים על איש אחד בחוד. 
בלעדיו לא יוכלו לזנק קדימה. רומלו לוקאקו. צורת 
המשחק של בלגיה מבוססת על הקישור המשולש 
המהירות  לכיוון  קדימה  שמשחרר  האגרסיבי, 
והתחכום של הזאר ומיראלס. שני אלה ישעטו ויחפשו 
בכדור ראשון )מיראלס( או בכידרור ואז במסירה 

מעניינת )הזאר( את המוציא לפועל.
לוקאקו יכול לסיים את המונדיאל הזה כמלך 
שערים, אם יגיע בטוב. הוא גם לא מסתמן כאחד 
שמעמדים גדולים עושים לו צרבת - אבל הנה בא 
מעמד כזה כדי לבדוק את האמת. אם יהיה שם בשביל 
וילמוטס, בלגיה תגיע רחוק. ללא שעריו -  וכשעל 
הספסל אין לה את בנטקה הפצוע אלא רק ילד צעיר 

בשם אוריגי - היא לא תעבור את השמינית.
אז רגע לפני אלג'יריה, חשוב לזכור: אין הרבה 
נבחרות שתלויות בשחקן אחד כמו בלגיה בלוקאקו. 

ואם בא לכם משהו מרענן, תחזיקו לו אצבעות. 

רומלו לוקאקו יכול לסיים את 
המונדיאל הזה כמלך השערים, 

אם יגיע בטוב. הוא גם לא 
מסתמן כאחד שמעמדים 

גדולים עושים לו צרבת

לירן שכנר

 נבחרת של 
איש אחד

בחינת 
בגרות

העובדה שכמעט 
כל שחקני נבחרת 
בלגיה הם שמות 

מוכרים גרמה 
לרוב הפרשנים 
להצביע עליה 

כסוס השחור של 
התחרות
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הסגל הבלגי רצוף בכמות בלתי 
נגמרת של כישרון. 

השדים האדומים אמנם מלאים 
בכישרון, אבל הפורטוגלים מלאים 
בניסיון, ובטורנירי נוק־אאוט זה 
עשוי להיות נתון מכריע. תשאלו 
את קומפאני, שהודח העונה עם 
הניסיון  חסרת  סיטי  מנצ'סטר 
מול ברצלונה הבינונית. תשאלו 
את הזאר, שלא הצליח להביא את 
הכישרון שלו לידי ביטוי בחצי 
צ'לסי מול אתלטיקו  הגמר של 
מדריד. תשאלו את קורטואה, שכבר 
כמעט נגע בגביע האלופות, עד 
שסרחיו ראמוס המנוסה הכניע אותו 

בתוספת הזמן של משחק הגמר. 
בינתיים, במקביל לחוסר הניסיון 
של בלגיה כנבחרת ולחוסר הניסיון 
היחסי של השחקנים שלה כיחידים 
במעמדים גדולים, הסגל שבחר 
השני  גם  הוא  לברזיל  וילמוטס 
בצעירותו אחרי הסגל של גאנה. 
השחקנים  של  הגילים  ממוצע 
עומד על 26.6 ועדיין לא ברור אם 
מדובר ביתרון שיאפשר להם לחשוב 
פחות על גודל המעמד או בחיסרון 

שישתק אותם. 
"אי אפשר לקנות ניסיון, צריך 
להילחם בשבילו", הודה וילמוטס 
לקראת  העיתונאים  במסיבת 
המשחק הערב, "אני לא יודע איך 

השחקנים שלי יגיבו לחוויה הזו 
ברגעים הראשונים. נצליח רק אם 
נשמור על העמדות שלנו ונתחזק 
מהרוח הקבוצתית ולא מהיכולת 
האישית של כל שחקן. רק אם כל 
אחד מהשחקנים יהיה מוכן להקריב 
נוכל  הקבוצה,  למען  עצמו  את 
לצבור ביטחון ולהתקדם לקראת 

הטורניר הבא". 
גם אם מביטים למונדיאל הקודם 
קשה למצוא תשובה לחידה. אל 
הטורניר בדרום אפריקה הגיעו 
נבחרות זקנות כמו אנגליה וברזיל, 
שהציגו כדורגל מדכא והלכו הביתה 
בשמינית וברבע הגמר )בהתאמה(. 
מי שהייתה ה"בלגיה" של המונדיאל 

ההוא היא גרמניה של יואכים לב, 
שגרר סגל עם צעיר יותר אפילו 
מזה של הבלגים הנוכחיים )והכי 
צעיר מבין כל נבחרות גרמניה 
מאז מונדיאל 1934(. זה איפשר 
למאנשאפט לספק את הכדורגל 
הכי יפה ויצרי בטורניר, אבל לא 
עזר להם לדלג מעל משוכה גבוהה 

כמו ספרד בחצי הגמר. 
אנגליה  טורניר,  אותו  מאז   
הורידה את ממוצע הגילים של 
שחקניה בשנתיים וחצי והתייצבה 
במונדיאל הנוכחי עם מה שכבר 
כונה לא פעם "תינוקות הודג'סון". 
זה בהחלט עזר לה להיראות רעננה 
איטליה,  מול  הפתיחה  במשחק 
אבל לא חיפה על היעדר מסורת 
בטורנירים גדולים וגם לא השיג 

עבורה את הנקודות. 
"סגלים של נבחרות נוטים בדרך 
כלל להיות מבוגרים יותר מאלה 
מאמן  מסביר  המועדונים",  של 
נבחרת דנמרק, מורטן אולסן, "אבל 
האם הניסיון הוא זה שעושה את 
 ,2006 ההבדל? לא בטוח. בגמר 
בגמר  העמידו  ואיטליה  צרפת 
ממוצע שחקנים של 29.75. לעומת 
2010 הורכב מצעירי  זאת, גמר 
הולנד )26.8( וצעירי ספרד )25.9(. 
האם זה הפריע להם באיזשהו שלב? 

אתם יודעים את התשובה.

הסגל שבחר 
וילמוטס לברזיל 

הוא גם השני 
הממוצע הגילים 

של השחקנים, 
ועדיין לא ברור 

אם מדובר ביתרון 
או בחיסרון

שחקני נבחרת בלגיה. צעירים ועמוסים בכשרון // צילום: רויטרס

הפועל ת"א פותחת עונה

ורמוט האריך חוזה: 
"היה ברור שאשאר"

קשר הפועל ת"א, גילי ורמוט, חתם אתמול על חוזה חדש 
וילבש אדום בחמש השנים הקרובות. "היה לי ברור שאני 
נשאר בהפועל, זה הבית שלי ואותו לא מחליפים", אמר ורמוט, 

שהסכים להפחית משכרו תמורת החוזה החדש.
"אני מאושר ושמח על האפשרות שניתנה לי לקשור את עתידי 
המקצועי במועדון לתקופה ארוכה ומודה להנהלת הקבוצה וכמובן 
לכל האוהדים על האמון והתמיכה", הוסיף הקשר, "אני מתרגש 
לקראת אימון הפתיחה ובכלל לקראת העונה החדשה. תהיה לנו 

קבוצה מחויבת, והקהל ייהנה לראות את הכדורגל הסוחף".
"גילי בא לקראת המועדון, כמו רוב השחקנים", אמר האיש החזק 
בהפועל ת"א, עידו חג'ג', "מעבר להיותו מועדון ענק, מדובר בבית 
חם עם קהל אדיר שנותן את הכול לשחקנים שמבינים שעכשיו 

זה הזמן להחזיר". 
"כשנכנסתי לתפקיד אמרתי שאבנה את הפועל ת"א סביב 
ורמוט", הוסיף המנג'ר אייל ברקוביץ', "אין הרבה שחקנים 
באיכויות שלו ועל יהלום כזה לא מוותרים. אני כבר לא יכול 

לחכות לפתיחת העונה כדי לראות אותו משחק".
בתוך כך, האדומים יפתחו היום את האימונים ללא סלים טועמה 
ויגאל אנטבי הוותיקים, שאינם בתוכניות של הצוות המקצועי. 
בטועמה מעוניינות כמה קבוצות, בהן מכבי פ"ת, הפועל רעננה 
ומ.ס אשדוד. יגאל אנטבי בן ה־40 יכריע בקרוב בנוגע לעתידו, 

ועשוי להודיע על פרישה ממשחק פעיל.
הקשר רועי גורדנה סיכם אתמול על המשך דרכו, לאחר שנפגש 
עם ברקוביץ'. במקביל, ממשיך המנג'ר לעבוד על הסגל לעונה 

הבאה ומחפש חיזוק זר למרכז ההגנה. 
החלוץ עומר דמארי, שאינו מחזיק כרגע בהצעה ממשית מקבוצה 
באירופה, יצטרף בתחילת השבוע הבא לאימוני הקבוצה. בהפועל 
ת"א ובמכבי פ"ת, המחזיקות במשותף בכרטיס השחקן של החלוץ, 

מחפשים קבוצה עבורו בשווייץ ובבלגיה. 
השוער הראשון בעונה הבאה יהיה בוריס קליימן, בעוד דני עמוס, 
שקיבל הודעה כי אינו בתוכניות של האדומים, עדיין לא זכה 
להצעות. חברת "פוג'יקום" תהיה המאמצת הראשית של הפועל 

ת"א העונה.
מכבי ת"א. ערן זהבי מבוקש, ולא רק בפ.צ באזל. מקורבים 
לשחקן טענו אתמול כי גם איינטרכט פרנקפורט הגרמנית ובורדו 
הצרפתית, ששיחקו עם הצהובים בשלב הבתים בליגה האירופית 
בשנה שעברה, לוטשות עיניים לעבר הקשר, שעדיין לא יצא 
בהודעה נחרצת לגבי עתידו. לזהבי, שחתם רק לפני כחודש על 
חוזה משודרג בגובה 600 אלף אירו, יש סעיף יציאה לחו"ל עד ה־16 

ביולי, בגובה 1.7 מיליון אירו. 

דורון בר, הדס גרינברג

ורמוט. "על יהלום כזה לא מוותרים" // צילום: אסף קליגר



אלון סיני

סן אנטוניו ספרס לא רק זכתה 
באליפות ה־NBA אתמול לפנות 
בוקר. היא גם עשתה זאת באופן 
שצפוי לשנות את עתיד הכדורסל. 

אחרי ההספדים, הביקורות והררי 
המילים על כך שמה שהספיק בעבר 
כבר לא מתאים להווה, סן אנטוניו 
הראתה לעולם כיצד עושים זאת 
נכון. הספרס לקחו את אליפות ה־
NBA בפעם החמישית בתולדות 
המועדון עם ניצחון 1-4 על מיאמי 
היט בסדרת הגמר, אבל לא פחות 
חשוב מכך, היא גם הוכיחה לכולם 

כיצד אמורים לשחק כדורסל.
סן אנטוניו הביסה ללא תנאי את 
אלופת השנתיים האחרונות הודות 
מדהימות,  קבוצתיות  לתצוגות 
שלא הותירו כל סיכוי לכדורסל 
ההיט,  של  האינדיבידואליסטי 
בליגה,  הטוב  השחקן  בראשות 
לברון ג'יימס. אלא שגם השחקן 
נותר בסדרה הזו חסר  המושלם 
אונים מול הקבוצה הטובה בעולם.

יוצא  אינו  הספרס  של  הסגל 
דופן באיכותו - ישנן כמה קבוצות 
בליגה שמחזיקות בשחקנים טובים 

סן  של  אלה  כמו  הפחות  לכל 
אנטוניו. אבל אף אחד לא הוציא 
מאמן  מאשר  יותר  משחקניו 
הספרס, גרג פופוביץ', ואף סגל לא 
שם בצד את האגו האישי לטובת 
הצלחת הקבוצה, כפי שעשו שחקני 

סן אנטוניו. 
זה לא רק שהבחורים מטקסס 
היו טובים מסך חלקיהם, הם גם 
כדורסל  מכונת  לכדי  התגבשו 
משומנת שבה כל בורג מבין את 
תפקידו ומבצע אותו על הצד הטוב 
ביותר. הספרס אימללו את יריביהם 
עם הנעת כדור פשוטה אך קטלנית, 
והציגו לראווה משחק התקפה בלתי 
ניתן לעצירה. כשהם נתקלו ביום 
קליעה רע, הם תסכלו את הקבוצה 
היריבה עם משחק הגנה ממושמע.

השתנה  שהכדורסל  אמרו 
ושאליפויות מוכרעות כיום בידי 
פעולות אישיות של כוכבי העל. 
אמרו שהספרס כבר מעבר לשיאם, 
ושאין להם כבר מה לחפש ברמות 
הגבוהות באמת, אחרי שהחמיצו 
זכייה באליפות בעונה שעברה. 
אבל כל זה רק סיפק עוד מוטיבציה 
לסן אנטוניו, שסיימה את העונה 

הסדירה עם המאזן הטוב בליגה. 
לניצחון  בדרך  עמלו  הספרס 

דאלאס  על  משחקים  בשבעה 
של  הראשון  בסיבוב  מבריקס 
הפלייאוף, אבל נזקקו לחמישה 
אחת  על  לגבור  בכדי  בלבד 
והמבטיחות  הקבוצות הצעירות 
בליגה, פורטלנד טרייל־בלייזרס, 
לפני שגם הוכיחו את עליונותם על 
MVPאוקלהומה סיטי ת'אנדר וה־

קווין דוראנט.

עזבו את האליפות החמישית בתולדות 
הספרס והראשונה מאז 2007 # תשכחו 

מחוסר האונים של שחקני מיאמי 
 בארבעה משחקים בסדרת הגמר # 

סן אנטוניו הראתה לעולם כולו כיצד 
אמורים לשחק כדורסל, ואפילו לברון 

ג'יימס לא הספיק הפעם כדי למנוע 
מהם את התואר
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 NBAה־ באליפות  אנטוניו  סן  של  זכייתה 
החמישית בתולדותיה היא נקודת ציון חשובה 
בספורט העולמי - הרבה יותר מזכייה רגילה של 
קבוצה כזו או אחרת  בתואר האליפות. זהו ניצחון הכדורסל 
הגלובלי והקבוצתי על פני מושגים כמו כוכבים גדולים, 
כישרון ויכולת אישית, מושגים שהפכו לחלק בלתי נפרד 

מליגת ה־NBA ומה שהיא מייצגת בשנים האחרונות. 
האליפות הזו הבהירה לכולם בצורה חד משמעית שזה 
ממש לא משנה שאתה הכוכב הכי גדול של המשחק. מה 
שעושה את ההבדל הגדול בסופו של דבר הוא תהליך 
של המשכיות, סבלנות וכמובן חלוקת נטל. אפשר לקבוע 
 ,NBAללא היסוס שסן אנטוניו היא הקבוצה המצליחה ב־
ואולי אף המצליחה ביותר בספורט האמריקאי, משום שהיא 
הקבוצה הכי "בינלאומית" בהיסטוריה )שמונה שחקנים 

בשורותיה נולדו מחוץ לארה"ב(. 
20 שנה אחרי שהחלה זליגת הכדורסלנים האירופיים 
לארה"ב, ניתן לקבוע שלא משנה היכן משחקים את 
הכדורסל, אלא בעיקר איך. הכדורסל אומנם הומצא 
והחל בארה"ב, אבל משחקים אותו גם באירופה )פארקר, 
ג'ינובילי, בלינלי(, בדרום אמריקה )טיאגו ספליטר( וגם 
באוסטרליה )פטי מילס(, ולזה קוראים כדורסל גלובלי.  

נכנס לספרי  מזמן  פופוביץ', שכבר  גרג  המאמן 
ההיסטוריה, ממשיך להתקרב בצעדי ענק אל היכל 
התהילה של המאמנים ולהצטרף לפיל ג'קסון ורד אאורבך. 
ב־18 עונותיו בסן אנטוניו הצליח פופוביץ' לשפר שחקנים 
בינוניים ולהקנות לקבוצה שלו אלמנטים של כדורסל 
אמריקאי ואירופי, ועשה זאת בצורה מושלמת עם תנועה 
בלתי פוסקת של שחקנים והנעת כדור שתילמד בכל קורס 

מאמנים. 
אין מרגש יותר מאשר לראות את טים דאנקן בן 
ה־38, שכבר היה בכל הסרטים האפשריים, מוסיף לעצמו 
טבעת אליפות חמישית והופך לשחקן הכדורסל השני 
בהיסטוריה של ה־NBA שזוכה באליפות בשלושה עשורים 
שונים. דאנקן ופופביץ' הפכו למעוטרים ביותר בספורט 
האמריקאי כשהם מקדימים את טום בריידי וביל בליצ'ק 

מניו אינגלד פטריוטס. 
לסיום, מילה על טוני פארקר. הרכז הצרפתי, שקיבע 
בשנתיים האחרונות את מעמדו כפוינט־גארד הטוב 
ביותר בכדור הארץ, השלים שנתיים חסרות תקדים אחרי 
שהפסיד בעונה שעברה במשחק השביעי למיאמי בסדרת 
הגמר, אבל סחף כמעט לבדו את נבחרת צרפת לזכייה 
באליפות אירופה בסלובניה. למרות העומס, אינספור 
המשחקים והפציעות, המשיך פארקר את השושלת עם 
אליפות חמישית והפך לאחד הגדולים ביותר בתולדות 

המשחק. 
בגיל 32, פארקר יכול לפנטז על טבעת אליפות שישית, 
ובכך אולי להסתכל ללבן בעיניים למייקל ג'ורדן האגדי. 

20 שנה אחרי שהחלה 
זליגת הכדורסלנים 

האירופיים לארה"ב, ניתן 
לקבוע שלא משנה היכן 
משחקים את הכדורסל, 

אלא בעיקר איך

ערן ויצמן

ניצחון הכדורסל 
היום שבו הגלובלי

הכדורסל 
הומצא 
מחדש

זה לא רק 
שהבחורים 

מטקסס היו טובים 
מסך חלקיהם, הם 
גם התגבשו לכדי 

מכונת כדורסל 
משומנת שבה 

כל בורג מבין את 
תפקידו ומבצע 

אותו על הצד 
הטוב ביותר
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אך כולם אמרו שהמבחן האמיתי 
יהיה מול ההיט, ומסיבות מובנות: 
בשתי  זכתה  שמיאמי  רק  לא 
בשנה   - האחרונות  האליפויות 
שעברה היא גם שברה את הלב 
של הספרס לאחר שחטפה מהם 
את התואר בסדרת גמר דרמטית 

במיוחד.
הצלקת מהעונה שעברה לעולם 
לא תיעלם. אבל אתמול לפנות 
בוקר, הפצע סוף סוף החל להגליד. 
הספרס הבטיחו אליפות ראשונה 
מאז 2007 עם ניצחון ביתי 87-104 

על ההיט במשחק מס' 5.
את השנה שעברה  עושה  "זה 
לבסדר", אמר דאנקן הנרגש, שהיה 
שחקן חמישייה בכל אחד מחמש 

האליפויות של הספרס.
מיאמי  את  שרמסו  לאחר 
כבר משריקת הפתיחה של שני 
המשחקים הקודמים בסדרה, הספרס 
פתחו את המשחק אתמול לפנות 
בוקר בצורה מעט יותר מנומנמת 
ואף מצאו את עצמם בפיגור 16 
נק' ברבע הראשון. אבל המארחת 
 MVPהתעשתה, ושלשה של ה־
קוואי לנארד, נתנה  של הגמר, 
לטקסנים יתרון ראשון )35-37(, 
קצת פחות מחמש דקות להפסקה. 

לאחר מכן כבר הייתה רק קבוצה 
אחת על המגרש, ושלשה של מאנו 
ג'ינובילי פתחה יתרון של 21 נק' 
)44-65( והבטיחה באופן מעשי את 
האליפות, למרות שנותרו עדיין 

חמש דקות לסוף הרבע השלישי. 
לנארד, שיחגוג החודש את יום 
הולדתו ה־23, הוכתר כ־MVP של 
סדרת הגמר )השלישי בצעירותו 

לאחר  הליגה(,  של  בהיסטוריה 
שרשם אתמול עוד תצוגה נהדרת 
עם 22 נק' ו־10 ריב'. הוא סיים 
את הסדרה עם ממוצע של 17.8 
נק' ו־6.4 ריב', כולל 57.9 אחוז 
מטווח השלוש, למרות שקלע רק 
9 נק' בכל אחד משני המשחקים 
הראשונים מול מיאמי. ג'ינובילי 
הוסיף 19 נק', פטי מילס קלע 17, 
טוני פארקר תרם 16 וטים דאנקן 

סיים עם 14 נק' ו־8 ריב'.
"זו האליפות המתוקה ביותר", 
אמר פארקר, "מה שקרה בעונה 
שעברה היה אכזרי אבל זה היופי 
קשה,  זה  לפעמים  שבספורט. 

ולפעמים זה יפהפה, כמו עכשיו".
ג'יימס הוביל את ההיט עם 31 
ו־10 ריב', אבל לא היה לו  נק' 
סיכוי לבדו מול הספרס וגם הוא 
נאלץ להודות שהוא זכה לשיעור 
בכדורסל. "אני מסכים שהספרס 
שיחקו את הכדורסל הכי טוב שאי 
פעם ראיתי", הודה ג'יימס, "הם 
היו הרבה יותר טובים מאיתנו. זו 
הדרך שבה אמורים לשחק כדורסל 
עבור  הכול  עושים  קבוצתי. 
הקבוצה, ולא עבור היחיד". ואם 
קינג ג'יימס אומר זאת – מי אנחנו 

שנתווכח?

העתודה יוצאת לטורניר הכנה בצרפת

שרון דרוקר: "הנבחרת 
נוסעת כדי להתגבש"

נבחרת העתודה תמריא היום לטורניר הכנה בצרפת 
לקראת אליפות אירופה דרג א׳ שתתקיים בחודש הבא 

בכרתים. 
מחר תשחק העתודה נגד בריטניה, בהמשך נגד מונטנגרו 
וצרפת ולאחר מכן תקיים משחקי דירוג - בסך הכול חמישה 

משחקים בחמישה ימים. 
"אנחנו נוסעים כדי להתגבש וכדי לבחון את עצמנו נגד 
נבחרות מדרג א' וארה"ב, שתשתתף בטורניר הזה", אמר 
המאמן שרון דרוקר לקראת טורניר ההכנה, "ביום אחד פיב"א 
החליטה להגדיל את מספר היורדות לדרג ב' משלוש לשבע, 
אבל אנחנו משתדלים לא לעסוק בזה ובאים לעשות את 

העבודה שלנו, כפי שעשינו בשני הקיצים הקודמים.
"מטרת הנבחרת היא להצליח, וגם לקדם שחקנים כפי 
שעשינו בעבר עם עוז בלייזר, בר טימור, שון דאוסן וגולן 

גוט", הוסיף דרוקר.
השחקנים שיצאו לטורניר: נאור שרון, רום גפן, גל 
גילינסקי, גולן גוט, מקסים קיקוס, רפי מנקו )קפטן(, אדם 
אריאל, איגור קולשוב, אליאב אוחנון, תומר גינת, יונתן מור, 
איתי שב ועידן זלמנסון. חואקין שוכמן ונמרוד לוי שוחררו 

מהנסיעה, אבל יחזרו לסגל עם החזרה ארצה. 
יצחק ויסהוף

המרוץ להחלמה נמשך

לראשונה מחודש 
דצמבר: שומאכר 

התעורר מהתרדמת
מיכאל שומאכר התעורר אתמול מהתרדמת, אך עדיין 
קיימים סימני שאלה רבים לגבי מידת החלמתו. נהג מרוצי 
הפורמולה 1 האגדי הועבר אתמול מבית חולים בגרנובל, 
צרפת, לבית חולים בשוויץ על מנת להמשיך בתהליך 

השיקום.
הדוברת של משפחת שומאכר הודיעה אתמול כי הוא 
עזב את בית החולים וכי הוא כבר אינו בתרדמת שבה שקע 
בעקבות תאונת סקי בחודש דצמבר שעבר. הנהג, שנחבט 
בראשו בתאונה באלפים הצרפתים, נותח מספר פעמים לפני 
שהרופאים הצליחו לייצב את מצבו, אולם נותר בקומה במשך 

חודשים רבים. 
בשבוע שעבר דווח בגרמניה כי שומאכר כבר איננו בסכנת 
חיים וכי הוא מתקשר באופן מוגבל מאוד עם סביבתו. אך 
עדיין יש ספק רב שהוא יוכל אי פעם לחזור ולתפקד בצורה 

מלאה.
טניס. יוליה גלושקו, המדורגת 82 בעולם, הודחה 
אתמול בסיבוב הראשון של טורניר הדשא בדן בוס, הולנד. 
הישראלית הפסידה 7-6, 7-5 לאניקה בק )55( מגרמניה, 

בתום משחק שהופסק מספר פעמים בשל הגשם. 
גלושקו, שעברה שני סיבובי מוקדמות בדרך להגרלה 
הראשית בדן בוס, תפנה כעת את תשומת ליבה לטורניר 
ווימבלדון, שייפתח בלונדון בשבוע הבא. גלושקו נותרה 
איבדה את מעמדה  אבל  בדירוג,  ה־82  במקום  אתמול 
כשחקנית הבכירה של ישראל לאחר ששחר פאר עלתה 
שמונה שלבים למקום ה־78, בעקבות העפלתה לסיבוב השני 

של טורניר בירמינגהאם בשבוע שעבר. 
דודי סלע, שצפוי לשחק היום בסיבוב השני של טורניר 

הגברים בדן בוס, נותר במקום ה־107 בעולם.
אלון סיני

לברון ג׳יימס: 
"אני מסכים 

שהספרס שיחקו 
את הכדורסל 
הכי טוב שאי 

פעם ראיתי, הם 
היו הרבה יותר 

טובים מאיתנו. זו 
בדיוק הדרך שבה 

אמורים לשחק 
כדורסל קבוצתי"

הספרס מניפים את הגביע, אתמול. "האליפות המתוקה ביותר" // צילום: רויטרס

MVPיריבה בסדרת הגמרעונה

טים דאנקןניו יורק ניקס )1-4(1998/99 

טים דאנקןניו ג'רזי נטס )2-4(2002/03

טים דאנקןדטרויט פיסטונס )3-4(2004/05

טוני פארקרקליבלנד קאבלירס )0-4(2006/07

קוואי לנאדרמיאמי היט )1-4(2013/14

האליפויות של סן אנטוניו



יום ג, יט בסיוון תשע"ד, 17.6.2014

תומאס 
הקטר

רס
יט

רו
ם: 

מי
לו

צי

וגם: סן אנטוניו המציאה מחדש את הכדורסל || גילי ורמוט 
והפועל ת"א, סיפור אהבה || ומיכאל שומאכר סוף סוף התעורר

24

אל תחפשו 
כוכבים

רון עמיקם

זמנים 
מודרניים
רון קופמן

הביאו את 
מקסיקו

סלבה ברזילאי

הדבר 
הגדול 
הבא

שלושער אדיר של תומאס מולר סחף את גרמניה
 ל
0-4 מרהיב על פורטוגל # רונאלדו נעלם, פפה
 הורחק וגם מאטס הומלס השתתף בחגיגה # האם
 שיא השערים במונדיאל עומד להישבר? # עמ' 24

*למצטרפים חדשים  *כפוף לתנאי המבצע

חדשות באנגלית קלה לשיפור השפה

תקרא קצת, תדבר יותר.

חדשות באנגלית קלה לשיפור השפה

תדבר יותר. מתנה, חייגולחודש ראשון 

נבחרת בלגיה מביאה 
עמה חלוץ מבטיח, בית 
נוח וגם הר של ציפיות 
# הערב מול אלג'יריה, 
מה  בעיקר  לה  יהיה 

להפסידלהפסידלהפסידלהפסידלהפסיד

נבחרת של 
איש אחד
לירן שכנר
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